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شــرکت عمران شهر جدید گلبهار وابسته به وزارت راه و شهرســازی در نظر دارد مناقصه مشروحه ذیل را از طریق سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت برگزار نماید، لذا از کلیه شــرکتهای واجد شرایط دعوت می گردد جهت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ انتشار آگهی 
به درگاه ســامانه تدارکات الکترونیکی دولت به آدرس : www.setadiran.ir مراجعه نمایند. ضمنا کلیه مراحل مناقصه از دریافت اسناد 
ارزیابی و تکمیل و ارائه پیشنهادات و بازگشائی پاکتها از طریق سامانه یاد شده انجام خواهد شد.. لازم است مناقصه گران در صورت 

عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصات محقق نمایند. 

مبلغ برآورد اولیه موضوع مناقصه
)ریال(

مبلغ تضمین شرکت در 
فرآیند ارجاع کار )ریال(

صلاحیت و پایه 
پیمانکاران

شماره فراخوان
سامانه ستاد

اجرای آسفالت در معابر 
اصلی و فرعی و تکمیل 
هندریل پل ها در شهر 

جدید گلبهار 

99/821/283/871
براساس فهرست 

بهاء پایه سال

راه و باند و حداقل پایه 4/992/000/000
5 و گواهینامه صلاحیت 
ایمنی پیمانکاری صادره 
از وزارت تعاون ، کار و 

رفاه اجتماعی

2099001276000018

- نحوه پرداخت : بصورت 50 درصد تهاتر با زمین و یا واحد ساخته شده در شهر جدید گلبهار و 50 درصد نقد
- آخرین مهلت دریافت اسناد استعلام ارزیابی کیفی و اسناد مناقصه پایان وقت اداری مورخ 1399/07/27

- آخرین مهلت تکمیل و ارسال اسناد: پایان وقت اداری مورخ 1399/08/07
-تاریخ بازگشائی پاکتهای الف و ب : ساعت :09:00 مورخ 1399/08/10

-تاریخ بازگشائی پاکتهای پیشنهاد قیمت )ج( : ساعت 14:00 مورخ 1399/08/10

آگهیفراخوانمناقصهعمومیهمراهباارزیابیکیفیشماره99/14
)نوبتدوم(
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باتصویبشورایاسلامیشهر:

نام شجریان
 بر تابلوهای مشهد

 نقش می بندد
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نمادین اصلاحات 

معاونوزیردادگستریمطرحکرد:

ممنوعیت انتشار
 تصویر کودکان

دنیایگستردهبازیهایویدئویی؛

میخکوب شدگان!



2
سه شنبه22 مهر 1399/   سال سوم  /   شماره 787

Vol.3.No.787 / October.13.2020

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com

ت
اس
سی

نعمت احمدی متهم اولین دادگاه های جرایم 
سیاسی شد

نعمت احمدی وکیل دادگستری گفت که از متهمان اولین دادگاه های جرایم سیاسی است که 
قرار است در آبان ماه برگزار شوند.

ایســنا نوشــت: نعمت احمدی در این باره اظهار کرد: من در مصاحبــه ای با روزنامه آرمان 
مطالبی را مطرح کردم که ســازمان بازرســی کل کشور علیه من شکایت کرد  و آن را یک 
نقد اصلاح گرایانه و در قالب جرم سیاسی دانست و برابر ماده یک و دو  قانون جرم سیاسی 
کیفرخواست برایم صادر شد و جلسه دادگاه در 18 آبان ماه سال جاری تشکیل خواهد شد و 

جزو نخستین دادگاه های  جرم سیاسی است.
وی یادآور شــد: مصاحبه ام دو بخش داشت و  راجع به فساد در ایران بود. درست زمانی که 
آیت الله رئیســی موضوع دادگاه های مفاسد اقتصادی را تشکیل داد و  چندین شعبه تشکیل 
شــد و افرادی محاکمه شدند؛ از من سوال شــد و من گفتم فساد در ایران رو به جلوست و 
کاش  این دادگاه ها زودتر تشکیل می شد زیرا فساد در ایران در بخش های مختلف گسترش 

پیدا می کند و از این فساد آسیب می بینند.

این وکیل دادگستری افزود: در همان زمان اخباری پخش شده بود و  افرادی هم در جاهایی 
بازداشت شدند و بنده اشاره ای هم  به نهادهای نظارتی کردم که  چطور می شود یک موضوع 
به صورت کلی در یک نهاد و سازمان پیش بیاید و فساد تا این مرحله پیش برود؛ مانند آقای 
طبری که ۲0 سال در کنار رئیس قوه بود؛ مگر  امکان دارد؟ مگر امکان پذیر است  نهادهای 
ناظر توجه نکنند. مگر می شود در بانک ها  فردی  1۲ هزار میلیارد  معوقه بانکی داشته باشد؟ 
در صورتی که برای اخذ وام ازدواج ده ها سند و مدرک باید ارائه  شود یا موسسات مالی آنقدر 
گسترش پیدا می کنند که در کشور نهادینه شده اند.  من می گویم نظارت ها کجا رفته و آن 

را نقد کردم که به عنوان اتهام  نشر اکاذیب دانسته شد.
بر اســاس این گزارش، 1۷ خرداد ماه 13۹۹، بخشنامه رییس قوه قضاییه در خصوص »لزوم 
اجرای عدالت و رســیدگی منصفانه به اتهامات مرتکبان جرائم سیاســی« به مراجع قضایی 

سراسر کشور ابلاغ شد.
اســماعیلی ســخنگوی قوه قضاییه 8 مهرماه در نشســتی خبری گفــت: در آبان ماه اولین 
دادگاه های مربوط به جرم سیاسی را شاهد خواهیم بود و این بیانگر این است که قوه قضائیه 

آمادگی رسیدگی موارد در چارچوب قوانین را دارد.
علی القاصی دادســتان تهران نیز ۲۴ شــهریور ماه در جلسه مســئولان قضایی، با اشاره به 
احصای قریب ۲0 پرونده مشمول جرم سیاسی در دادسرای تهران اعلام کرده بود که دو فقره 

از این پرونده ها با 5 متهم به دادگاه کیفری یک استان ارجاع شده است.
رئیس قوه قضاییه در واکنش به سخنان دادستان تهران با تقدیر از اجرای قانون جرم سیاسی 
و بخشــنامه مربوطه، تصریح کرد: باید بین جرایم سیاســی و امنیتی تفاوت قائل شــویم و 
مسائلی که مشمول قانون جرم سیاسی است، باید طبق روالی که قانون مشخص کرده مورد 

رسیدگی قرار گیرد.
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هرچه به انتخابات ریاست 
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 1۴00 جمهــوری 
شــویم  می  نزدیکتر 
ظهور  شــاهد  بیشتر 
و  اصولگرا  های  چهره 
صف بنــدی گزینه های 
مشــتاق  البته  و  پرتعداد 
برای رســیدن به پاستور 
های  چهره  از  هســتیم. 
نظامی گرفته تا کارشناس 
الله  عزت  مجازی،  پلنگ 
ضرغامی، همگی خود را در قامت یک رئیس 
جمهــور کاربلد و انقلابی می بینند و مترصد 
دریافت چراغ ســبز و حمایــت بزرگان این 
جریان سیاسی برای ورود به عرصه انتخابات 
هستند. در آن سوی میدان اما اصلاح طلبان 
هنوز حتی تصمیم مشخصی برای چگونگی 
حضور در انتخابــات انتخاب نگرفته اند. البته 
می تــوان گرایش هــای موجــود در جریان 
اصلاح طلب را به ســه دســته تقسیم کرد؛ 
طیف اول یــا جبهه راســت اصلاح طلبان، 
کارگزاران سازندگی هستند که تلویحا اعلام 
کرده اند کــه دو نامزد بالقوه یعنی اســحاق 
جهانگیری و محســن هاشــمی رفسنجانی 
دارند و چند گزینه فرعی نیز مد نظر آنهاست 
که ممکن اســت در ائتلاف با ســایر احزاب 
روی آن ها بــه اجماع برســند. طیف دیگر 
اصلاح طلبان، افراد و احزابی هســتند که نه 
بــه جریان کارگزاران یــا مدیران عملگرای 
دولت هاشمی تعلق خاطر دارند و نه به مدرن 
و دموکراســی خواه جریان اصلاح طلب نگاه 
می کنند آن ها نیز، گزینه های متنوعی پیش 
روی خود می بینند و هر روز با افرادی جلسه 
می گذارند و ســعی دارند در رسانه های خود 
چهره های متعددی را به عنوان نامزد ریاست 
جمهوری معرفی کنند. از محمدرضا عارف تا 
محمدجواد آذری جهرمی و سردار دهقان تا 
مهنــدس اردکانیــان و دکتر قاضــی زاده 

هاشمی!
در بخــش دیگــر اصلاح طلبــان، نیرو های 
مدرن تری قرار گرفته اند که بخشی از اتحاد 
ملت تا جنبش دانشــجویی در این طیف قرار 
می گیرنــد. آن ها هنوز تصمیمی برای حضور 
در انتخابات نگرفتند و چه بســا در انتخابات 
شــرکت نکنند؛ چنانچه در انتخابات مجلس 
نیز شــرکت نکردند. با این حــال صدا های 
ضعیفی از دل این جریان شــنیده می شــود. 
صدا هایی که حاکی از حمایت از یک چهره، 

و بیان مطالبات از زبان این چهره است. یعنی 
آنها فرآیندی را در پیــش گرفته اند که یک 
گزینه معرفی کنند، ولو اینکه شورای نگهبان 
آن گزینه را رد کنــد، اما همینکه این گزینه 
بتواند ســقف مطالبات اصلاح طلبان را بیان 
کند، برای آنها کافی اســت. آنها می خواهند 
با این ایده، پروژه نمادین اصلاحات را پیش 
ببرنــد و در حقیقــت این پیــام را به جامعه 
منتقل کنند که اصلاح طلبان به دنبال چنین 
بالادستی  نهادهای  اما  اصلاحاتی هســتند، 
اجــازه نمی دهند. گزینه هایــی نیز برای این 
کار معرفی شــده اند که محتمل ترین آن ها 
مصطفی معین اســت. حضور مصطفی معین 
در انتخابات، یادآور انتخابات 138۴ است. آن 
دوره هم اصلاح طلبان ســه پاره شده بودند. 
نیرو هــای کارگزاران و احزاب اقماری آن )از 

خانه کارگر تا سایر احزاب میانه رو( از مرحوم 
هاشــمی رفســنجانی حمایــت می کردند و 
نیرو های سنتی گرد مهدی کروبی جمع شده 
بودند و مصطفی معین نامزد گروهی بود که 
خود را اصلاح طلبان پیشرو می نامیدند. جبهه 
مشارکت، سازمان مجاهدین انقلاب اسلامی، 
انجمن اســلامی مدرسین دانشگاه و احزابی 
مانند نهضــت آزادی از نامــزدی مصطفی 
معین حمایت کرده بودنــد. مصطفی معین، 

امــا فراتر از یک نامــزد انتخاباتی در خاطره 
سیاســی اصلاح طلبان پیشرو بوده است. در 
واقــع اختلافات از انتخابــات مجلس هفتم 
شروع شده بود. زمانی که تعداد قابل توجهی 
از نمایندگان مجلس ششم رد صلاحیت شده 
بودند و در اعتــراض به این رویه در مجلس 
تحصــن کرده بودنــد. با این حــال مهدی 
کروبی تصمیم گرفت که در انتخابات شرکت 
کند. لیســت مهدی کروبی شکست بدی در 
انتخابات خورد. البته ســنگینی این شکست 
به اندازه ســنگینی شکســت لیست مجلس 
یازدهــم مجید انصاری و حــزب کارگزاران 
در انتخابــات اخیر نبود. تعــداد قابل توجهی 
نماینده اصــلاح طلــب وارد مجلس هفتم 
شــدند. تحلیل یاران کروبی این بود که اگر 
جبهه مشارکت انتخابات را تحریم نمی کرد، 

شــانس پیروزی در انتخابات وجود داشت و 
در مقابــل اعضای جبهه مشــارکت اعتقاد 
داشــتند نباید با نیرو های درجه دو لیســت 
را پــر کرد. در انتخابات ریاســت جمهوری، 
جریــان اصلاح طلب پیشــرو تصمیم گرفت 
تکلیف خود را با جریان ســنتی یکسره کند 
و به همین منظور به ســراغ مصطفی معین 
رفت. آن ها گمان می کردند شعار حقوق بشر 
و دموکراسی، آنقدر برای مردم جذاب هست 
که صندوق های رای را پر از نام معین کرده و 

جنبش دانشجویی را تبدیل به موتور محرک 
ستاد های انتخاباتی کند. معین بعد از حوادث 
کوی دانشگاه اســتعفا کرده بود و محبوبیتی 
نسبی بین جامعه دانشگاهی داشت. در دوران 
او، دانشــگاه ها فضای بسیار آزادی را تجربه 
کردند که در سال های بعد اصلا تکرار نشد. 
با این حال پیش بینی های آن ها غلط از آب 
درآمد. هرچند اختلاف با جریان ســنتی )که 
مهدی کروبی را معرفــی کرده بود( و حزب 
کارگزاران )که از هاشمی رفسنجانی حمایت 
می کرد( به درســتی تبیین شــد، اما حامیان 
مصطفی معین نتوانســتند بــا بدنه اجتماعی 
خود پیوند مناســبی برقرار کنند. دانشگاه ها 
اصرار به تحریم انتخابات داشــتند و از بهار 
مطبوعــات، روزنامه ای باقــی نمانده بود که 
در جامعه موج آفرینی کنــد. حمایت نهضت 

آزادی و گروه های ملی مذهبی هم نتوانست 
گــره ای از انتخابات باز کند و در یک رقابت 
فشــرده که چند صد هزار رای تعیین کننده 
بود، مصطفی معین پنجم شد! اصلاح طلبان 
از تجربــه انتخابات 8۴ درس هــا آموختند. 
چهار ســال بعد، مشارکت و کارگزاران، روی 
میرحســین موسوی ائتلاف کردند و بسیاری 
از اصلاح طلبان میانــه رو هم به این ائتلاف 
پیوستند. از طرفی جریان تحکیم وحدت هم 
تحریم را کنار گذاشــت و در کنار قسمتی از 
جریان اصلاح طلبان سنتی، از مهدی کروبی 
حمایت کــرد؛ حمایتی که البتــه پر هزینه 
بــود. تجربه انتخابات 8۴ برای بســیاری از 
فعالان سیاســی آن زمان شیرین بود. آن ها 
اســتدلال می کردنــد که شکســت خوردن 
در کنــار نیرو های آرمانخــواه و طرح بدون 
از  رودربایستی شعار های دموکراسی خواهانه، 
ائتلاف با جریان راســت و پیروزی ائتلافی، 
شیرین تر است؛ به خصوص اینکه حالا تجربه 
با نامزد های اجــاره ای پیش روی  انتخابات 
آنهاست. حسن روحانی در دولت و محمدرضا 
عارف در مجلس، هر کدام قسمتی از سرمایه 
اجتماعــی اصلاح طلبان را حــراج کردند. در 
این شرایط بخشی از اصلاح طلبان معتقدند 
گزینه حداکثری آن ها مصطفی معین است 
و شکســت در این انتخابات با حضور چنین 
چهره ای بســیار بهتــر از پیــروزی با علی 
لاریجانی یا حتی محمدرضا عارف است. بعید 
اســت چنین ایده ای مورد توافق همه اصلاح 
طلبان باشــد؛ چه آنکه بخشی از این جریان 
تقریبا در مناســبات قدرت حل و حتی هضم 
شده اند و بســیار دور از نظر است که بخشی 
از جریــان اصلاح طلب که بــه دنبال علی 
لاریجانی و سردار دهقان و چهره هایی از این 
دست است، بخواهد مصطفی معین را بپذیرد. 
با این حال بخــش دیگری از اصلاح طلبان 

تلاش بسیاری می کنند تا این اتفاق بیفتد. 

سوژه

گروهی از اصلاح طلبان فرآیندی را در پیش گرفته اند که یک گزینه معرفی کنند، ولو اینکه 
شورای نگهبان آن گزینه را رد کند، اما همینکه این گزینه بتواند سقف مطالبات اصلاح 

طلبان را بیان کند، برای آن ها کافی است. آن ها می خواهند با این ایده، پروژه نمادین 
اصلاحات را پیش ببرند و در حقیقت این پیام را به جامعه منتقل کنند که اصلاح طلبان 

به دنبال چنین اصلاحاتی هستند

,,

۳۰ بامداد ۲۷ مهرماه محدودیت های تسلیحاتی ایران رفع می شود 
سخنگوی وزارت امور خارجه اظهار کرد: در 3:30 بامداد 
۲۷ مهرماه محدودیت های تسلیحاتی ایران طبق برجام 

و قطعنامه ۲۲31 شورای امنیت رفع می شود.
سعید خطیب زاده در نشست هفتگی خود با خبرنگاران در 
پاسخ به این ســوال که سخنگوی وزارت خارجه آمریکا 
یک روز قبل از اعمال تحریم های جدید این کشور علیه 
ایران از شــیوع کرونا در ایران ابــراز نگرانی کرده بود و 
گفته بود که آمریــکا برای کمک به ایران در این زمینه 
آمادگی دارد، گفت: مواضــع مقامات آمریکایی در مورد 
ایران به یک حالت روان پریشــی رسیده است. آنها هر 

چه می زنند به در بسته می خورند.
وی با تاکید بر اینکه ادعاهای مقامات آمریکایی در این 
زمینه تبلیغاتی و نمایشی اســت، افزود: آنها تا به امروز 
نه تنهــا کوچکترین قدمی در این ارتباط برنداشــته اند 
بلکه صدها قدم برعکس این فرآیند عمل کرده اند. آنها 
هــر موقع که می خواهند اقدامی علیه ایران انجام دهند 
قبلش یک نمایش تبلیغاتی به راه می اندازند و مواضعی 

برعکس آنچه که عمل می کنند اتخاذ می کنند.
وی با بیان اینکه طبق نظرســنجی ها امروز بزرگترین 
دشــمن ملت ایران، دولت آمریکا و ترامپ است، گفت: 
این فقط محدود به ایران نیســت بلکه مردم منطقه نیز 
چنین نظری دارند و روزهای تلخ آمریکا به فرض رفتن 

ترامپ از کاخ سفید نیز به این زودی ها تمام نمی شود.
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به این سوال که آیا در 
سند ۲5 ساله ایران و چین به موضوع فروش نفت ایران 
به چین اشــاره ای شده است، خاطرنشان کرد: همانطور 
که پیش از این اشــاره کردم سند ۲5 ساله بین ایران و 
چین یک موضوع روز نیســت، بلکه یک سند راهبردی 
و یک نقشه راه اســت. در ارتباط با موضوع نفت نیز به 
صــورت روزانه بخش های مختلف در ایران در حال کار 
کردن هســتند. با کشورهای مختلف در تماس هستند و 
اگر می بینید که فشــار حداکثــری آمریکا به آن چیزی 
که آنها مد نظرشــان بوده اســت نرسیده است به خاطر 
این تلاش هاســت. ایران نه فقط با یک کشــور، بلکه 
با کشــورهای دیگر این مســیر را جلو می برد، از جمله 
موضوع فروش نفت را گرچه در این مسیر سختی هایی 

نیز وجود دارد.
خطیب زاده همچنین در پاســخ به این سوال که به نظر 
می رســد بر اساس برخی از تحلیل ها ترامپ با برخی از 
اقدامات جنون آمیز می خواهد ایران را وارد یک درگیری 
بکند تا از این درگیری به نفــع خود در انتخابات جهت 
کســب آرا اســتفاده کند، گفت: جواب ایران در برابر هر 
گونه اقدام آمریکا روشــن است و ما اصلا محاسبه نمی 
کنیم که این پاســخ به نفع چه کسی در آمریکا است. ما 
در چارچوب سیاســت های دفاعی خود عمل می کنیم و 
هر کســی با هر نیتی و تحلیلی وارد حریم امنیتی ایران 

شود ســیلی می خورد و مهم نیست که این موضوع به 
نفع یا ضرر چه کسی در آمریکاست.

خطیب زاده تصریح کرد: سیاســت ایران در برابر آمریکا 
حساب شــده است و بر اساس این سیاست حساب شده 
بود که ایران پایگاه نظامی آمریکا در عین الاســد عراق 
را زد و یا آمریکایی ها جرأت نمی کنند که به تانکرهای 

نفتی ایران نزدیک شوند.
این دیپلمات ارشــد کشورمان تاکید کرد: زبان ما خطاب 
به آمریکا زبان اقتدار اســت و نه زبان ترس کشورهای 
اروپایــی و یا برخی از کشــورهای منطقــه، آنها اگر در 
شــناخت و عکس العمل ایران در برابر هر گونه اقدامی 
خطای راهبردی داشــته باشند با کابوس روبه رو خواهند 

شد.
وی با بیان اینکه باید به موضوع توجه داشته باشید، آنچه 
که این روزها از ســوی برخــی از مقامات آمریکایی در 
مورد ایران می شــنوید ناشی از ترس است، افزود: پاسخ 
ایران در برابر هر گونه اقدامی مبتنی بر دفاع از حاکمیت 

و تمامیت ارضی خود خواهد بود.
ســخنگوی وزارت خارجــه همچنین در پاســخ به این 
سوال که آیا در آســتانه فرا رسیدن ۲۷ مهر ماه ظریف 
به برخی از کشــورها جهت رایزنی بــرای جلوگیری از 
اقدامات احتمالی آمریــکا در ارتباط با رفع تحریم های 
تســلیحاتی ایران ســفر می کند یا نه؟ گفــت: رایزنی 
های جمهوری اســلامی ایران بدون وقفه با کشورهای 
مختلف ادامه دارد. البته شــما باید توجه داشته باشید که 
کرونا یک موضوع جدی اســت و نباید آن را ســطحی 
دانســت. کرونا دنیا را متحول کرده و این شامل رفت و 
آمدهای دیپلماتیک و ســفرها نیز می باشد که البته در 

این چارچوب از مسیرهای جایگزین استفاده می شود.
این دیپلمات ارشــد کشــورمان تاکید کرد: ۲۷ مهر ماه 
روزی خواهد بــود که به صورت خــودکار نه با رایزنی 
کسی تمام محرومیت های تسلیحاتی ایران طبق برجام 
برداشته می شود. در 3:30 بامداد ۲۷ مهرماه محدودیت 
های تســلیحاتی ایران طبق برجــام و قطعنامه ۲۲31 

شورای امنیت رفع می شود.
سخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاسخ به این سوال 
که با توجه بــه تحریم های جدید آمریــکا علیه ایران، 
تهران چه انتظاری از شــرکای برجامی خود در اتحادیه 
اروپــا دارد با توجه به اینکه آنها تا کنون به تعهدات خود 
در برابر ایــران در ارتباط با برجام عمل نکرده اند، گفت: 
ما از هیچ کســی انتظاری نداریم که در مورد ملت ایران 
لطفی را انجام دهد بلکه تاکید بر این داریم که کشورها 
به تعهدات خود عمل کنند. متاســفانه اروپایی ها در این 
ایــام تمام اعتبــار خود را در ارتباط با اجــرای برجام به 
نوعی در گروگان اخذ رضایت از واشــنگتن قرار داده اند 
و ما بارها گفته ایم که این راهبرد، راهبرد غلطی اســت 

و اروپایی ها تا کنون نتوانسته اند به تعهدات خود در مورد 
ایران عمل کنند و ما در این چارچوب تاکنون چندین بار 

مکانیزم حل و فصل اختلافات را فعال کرده ایم.
خطیب زاده با بیان اینکه هر کســی آمر این دســتورها 
در واشــنگتن و دیگر نقاط دنیاست دارد در جنایت علیه 
ملت ایران مشــارکت می کند در مورد بحث غذا و دارو 
و موانعی که آمریکایی ها با تحریم های خود برای ورود 
این کالاها بــه ایران ایجاد کرده اند گفت: در بحث غذا 
و دارو ایــران با محدودیت هایی روبرو شــده اســت و 
مشکلاتی را به وجود آورده اســت ولی اینها همه نافی 
مســئولیت دولت نیست و دولت با سختی و تلاش سعی 
دارد که مشــکلات مردم در این زمینه را رفع کند و به 

وظایف خود در این عرصه عمل کند.
وی ادامه داد: صبح ظفر نزدیک است و آمریکا نفس های 
خود را با این نمایش ها از بعد تحریمی می کشد. تحریم ها 
در حال حاضر خودشان را می خورند و خودشان خودشان 
را شکســت می دهند. در واقع شــما می دانید که وقتی 
از یک ابزار بیش از حد اســتفاده شــود این ابزار نتیجه 

برعکس می دهد و این شامل تحریم ها نیز هست.
خطیب زاده خاطرنشان کرد: آمریکا با استفاده جنون آمیز 
از ابزارهــای مالی، پولی و بانکی خــود از جمله دلار و 
همچنیــن بحث تحریم ها تلاش دارد که اهداف خود را 
پیش ببرد ولی این موضوع کم کم به ضد خود تبدیل می 
شود و ما هر چه بیشتر به جلو برویم آمریکایی ها متوجه 
می شــوند که در پی این سیاست ها با چه شکست هایی 

روبرو شده و می شود.

ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در پاســخ به سوال 
دیگری در مورد آخریــن تحولات قره باغ و طرح ایران 
برای حل این بحران گفت: ما از ایجاد آتش بس بین دو 
کشــور آذربایجان و ارمنستان استقبال کردیم و از نقض 
آتش بس نیز متاثر هســتیم. بر اساس شواهدی که دو 
طرف به ایران می دهند ما هر گونه وارد کردن خسارت 
به مناطق مســکونی را محکوم می کنیم و کشــتار غیر 

نظامیان را قابل قبول نمی دانیم.
این دیپلمات ارشــد کشورمان افزود: در این فرآیند ما دو 
طرف را دعوت به خویشــتن داری مــی کنیم و تاکید بر 

انجام گفت وگوی سیاسی بین دو طرف داریم.
ســخنگوی وزارت خارجه با اشــاره به مولفه های طرح 
ایران برای حــل بحران قره باغ، گفــت: در این زمینه 
گفت وگوهایی انجام شــده اســت و به محض اینکه دو 
طرف آمادگی لازم را داشــته باشند در این مسیر حرکت 
می کنیم.خطیب زاده همچنین با اشــاره به گفت وگوی 
تلفنــی وزرای خارجه ایران و انگلیــس در اواخر هفته 
گذشته گفت: انجام گفت وگو بین همتایان از کشورهای 
مختلف چیز مرسومی است و این گفت وگو نیز در همین 
چارچوب انجام شــده است و وزیران امور خارجه ایران و 
انگلیس در مورد مسائل مورد علاقه دو طرف و همچنین 

مسائل منطقه و بین المللی رایزنی کرده اند.
وی همچنین در مورد حکم یک دادگاه آمریکایی مبنی 
بر پرداخت 1.۴۶ میلیارد دلار از ســوی ایران به خانواده 
رابرت لوینسون )شهروند آمریکایی( که خانواده او مدعی 
هســتند که او در ایران ناپدید شــده است، گفت: اول از 

همه این یک موضوع خنده دار اســت که یک دادگاهی 
در یک کشور بخواهد دولتی را محکوم کند و این رفتارها 
همه ناشــی از نگاه متوهمانه واشنگتن به مناسبات بین 

المللی است.
این دیپلمات ارشد کشــورمان ادامه داد: در مورد پرونده 
مورد اشاره ما بارها اعلام کرده ایم که هر نوع اطلاعاتی 
که لازم بوده اســت را در مورد این فصل ارائه کرده ایم. 
چنانکه وزیر خارجه وقت آمریکا نیز در یک موضع گیری 
به صراحت گفت که لوینســون از ایران خارج شده و در 

جای دیگری نگهداری می شود.
خطیب زاده خاطرنشــان کرد: ما متوجه وضعیت خانواده 
او هســتیم. آنها به دنبال پایان یافتن پرونده هستند ولی 
آنهــا پایان این پرونده را باید در واشــنگتن دنبال کنند 

نه تهران.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در ارتباط با موضوع 
بدهی انگلیس به ایران و ارتباطی که برخی از رسانه ها 
بین این پرونده و پرونده نازنین زاغری برقرار می کنند، 
گفت: بدهی انگلیس به ایران یک بدهی قطعی اســت و 
به قول دوستان با توجه به تاخیر انگلیس در بازپرداخت 
آن بــر روی این بدهی کنترات مــی افتد. انگلیس باید 
این بدهی را بپــردازد و این موضع ربطی به موضوعات 
دیگر از جمله مسئله زندانی ها ندارد. خانم زاغری حکم 
دادگاه را دارد. قوه قضائیه در ایران کاملا مستقل است. 
او بر اســاس حکم قضایی دوران محکومیت خود را طی 
می کند. هر چند اکنون در مرخصی اســت. این پرونده 
مسیر قضایی خاص خود را دارد و فقط یک امر سیاسی 
نیســت و باید مراحل قضایی خود را طی کند و پس از 
طی شدن مراحل قضایی هر چیزی ممکن است. وزارت 
خارجه در کنار ســایر قوا از جمله قوه قضائیه قرار دارد تا 

امور را تسهیل کند.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین به سفر محمدجواد 
ظریف به چین در روز شــنبه اشاره کرد و گفت: سفر و 
رایزنی های آقای ظریف به چین دارای سه بعد دو جانبه، 
منطقه ای و بین المللی بود. هر دو کشــور نگاه یکسانی 
بــه تحریم های فراســرزمینی و یکجانبه آمریکا دارند . 
چین نیز به مانند روســیه طرحی را برای گفت وگوهای 
منطقــه ای ارائه کرده، ایران از هــر طرح فراگیری که 
واقعیــت های منطقه را بشناســد و به دنبــال برقراری 
گفت وگوهای درون منطقه ای باشــد استقبال می کند. 
چــه طرح چین و چه طرح روســیه، گرچــه ما فکر می 
کنیم طرح صلح هرمز که از سوی ایران ارائه شده طرح 
فراگیرتری است و ساختارمندتر از طرح های دیگراست و 

البته ابعادی در این طرح ها نیز مشترک است.
وی تاکید کرد :  امیدواریم طرف های مختلف در منطقه 
خلیج فارس همگی به این درک و فهم برسند که زمان 
گفت وگوها خیلی وقت اســت، فرارســیده و آنها غایب 

هستند.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین با تاکید بر اینکه در 
داخل ایران و چین اجماعی جدی مبنی بر ارتقای روابط 
به سطح مشارکت راهبردی وجود دارد در بخش دیگری 
از صحبــت های خود، گفت: در ۲۷ مهر ماه طبق برجام 
و قطعنامه ۲۲31 شورای امنیت سازمان ملل محدودیت 
های تســلیحاتی که به ناروا بر ایران اعمال شده بود به 

صورت خودکار برداشته می شود.
وی ادامه داد: جمهوری اســلامی ایران به عنوان دولت 
مســئولیت پذیر از تمام ظرفیت خود برای تامین صلح و 

امنیت بین المللی استفاده می کند.
وی بــا بیان اینکه مهمترین بعد اتفــاق هفته آینده این 
اســت که نشان داده می شــود که آمریکا به رغم تمام 
گردن کشــی ها، حیله گری ها و اقدامات فراقانونی اش 
نتوانســته کاری را به جلو ببرد، گفت: در واقع جمهوری 
اسلامی ایران بار دیگر نشان داد که آمریکا آنقدر هم که 

ادعا می کند قدر قدرت نیست.
ســخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال دیگری در 
ارتباط با سفر ظریف به چین گفت: موانع دو جانبه ای در 
برخی از مراودات عادی در بین دو کشور پیش آمده بود 
که ســفر آقای ظریف به طور مشخص در این خصوص 
بود که این مســائل رفع شود. گفت وگوهای خوبی بین 
مقامات دو کشور در مسیر ارتقای روابط دو جانبه در ابعاد 

اقتصادی، تجاری، پولی و مالی صورت گرفت.
وی همچنین گفت: در این ســفر در مورد مسائل منطقه 
ای و بیــن المللی و موضوعات مرتبط با برجام و تحریم 

های آمریکا نیز رایزنی و گفت وگو شد.
ســخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوال دیگری در 
مورد برخــی از اظهارات مقامات آمریکایی علیه ایران با 
تاکید بــر اینکه زبان ایران در عرصــه بین المللی زبان 
حقوقی شــناخته شــده در این عرصه است، افزود: ما با 
محاســبه گری دقیق و خارج از مباحث احساسی اهداف 
خــود را به پیش می بریم و اگــر منافع ایران در منطقه 
با مشکلی روبرو شود پاســخ ایران سریع و بدون مکث 
خواهد بود. ما در مورد منافع خود تمامیت ارضی کشــور 
و حفظ اقتدارمان با کســی شوخی نداریم و این پیام به 
طرف های مقابل منتقل شــده و آنها نیز به این موضوع 

واقف هستند.
ســخنگوی وزارت خارجه همچنین در این نشست که با 
توجه به شیوع گسترده کرونا با حضور تعداد محدودی از 
خبرنگاران برگزار شده بود فرا رسیدن ایام رحلت پیامبر 
اســلام )ص(، شهادت امام حسن مجتبی و شهادت امام 
رضا )ع( را تسلیت گفت و همچنین از رسانه ها خواست 
که در مورد موضوع کرونا و آگاه ســازی هر چه بیشــتر 
مردم نســبت به این مســئله تلاش جدی تری داشته 

باشند.
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رئیس کل بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران، با 
اشاره به مثبت بودن رایزنی ها با مقامات عراقی گفت: 
ایران با بانک مرکزی و بانک تجارت عراق بر ســر آزاد 

کردن منابع مالی کشور به توافق رسید.
به گزارش بانک مرکزی، عبدالناصر همتی درباره نتایج 
مذاکراتش با مقامات عراقی افزود که جلســه مشترک 
سه جانبه با روسای بانک مرکزی و بانک تجارت عراق 
منجر به توافق بر ســر آزاد کــردن منابع مالی ایران با 

هدف خرید کالاهای اساسی برای کشور شده است.
وی جلسه مشترک خود را با »مصطفی غالب مخیف« 
رییس بانک مرکزی و »ســالم جواد عبدالهادی چلبی« 
رییس بانک تجارت عراق را در این راستا مهم ارزیابی 
کرد و گفت: در این جلسه در باره تبادلات تجاری گفت 

وگوی مفصلی صورت گرفت.
همتی خاطر نشــان ســاخت که جمهوری اســلامی 
ایران در نتیجــه صادرات برق و گاز بــه عراق، منابع 
مالی چشــمگیری در بانک های عراق دارد.رئیس کل 
بانک مرکزی جمهوری اســلامی ایران تاکید کرد که 
نخست وزیر عراق از حصول این توافق ابراز خرسندی 

و استقبال کرده است.
وی افزود که در دیداری که متعاقب جلســه سه جانبه، 
با »مصطفی الکاظمی« داشته نخست وزیر عراق، قول 
داده اســت که به طور هفتگی روند انجام این توافق را 

میان دو کشور پیگری کند.
همتی ابراز امیدواری کرد که با توافق های انجام شده 

گام های مثبتی در توســعه روابط اقتصادی و بانکی با 
کشور دوست و برادر عراق برداشته شود.

وی تصریح کرد: بــا توجه به رایزنی های امروز و قول 
هایی که مســوولان عراقی داده اند، نســبت به آینده 
امیدوار اســت و نتایج آن به زودی در مناسبات بانکی و 

اقتصادی دو کشور مشخص می شود.
به گفته وی، جمهوری اســلامی ایران در چارچوب این 
توافق، بنا دارد بر اساس نیازهای خود، از این منابع مالی 
مالی برداشــت کند.رئیس کل بانک مرکزی با اشــاره 
به اینکه این منابع متعلق بــه بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران اســت افزود که بانک مرکزی مهمترین 
تامین کننده نیازهای اساســی کشــور در بخش های 

مختلف صنعت و معدن، کشاورزی و بهداشت است.
همتی خاطر نشان ساخت که این کالاها به دلیل اینکه 
جزو نیازهای اساســی کشور است معاف از تحریم های 
ظالمانه و یکجانبه آمریکا هســتند.وی مانع اساسی در 
برداشــت از این منابع مالی را در حوزه اجرایی دانست و 
گفت که بانک تجارت عراق و معذوریت هایی که بانک 
مرکزی عراق قبلا داشت با توافق امروز برطرف شدند.

گفتنی اســت عبدالناصر همتی امروز دوشنبه در راس 
هیاتی به بغداد ســفر یک روزه ای انجام داده و طی آن 
با »مصطفی الکاظمی« نخست وزیر، »علی عبدالامیر 
عــلاوی« وزیرداریی، مصطفی غالف مخیف روســای 
بانک مرکزی و ســالم جواد عبدالهــادی چلبی رییس 

بانک تجارت عراق دیدار و رایزنی کرد.

یک کارشناس بازار سرمایه با اشاره به رشد 301 درصدی 
شاخص بورس در یک سال اخیر اشاره کرد و گفت: بازار 
سهام در نیمه نخست امســال روزهای کم سابقه ای را 
سپری و رشــد بیش از 1۹۴ درصدی را تجربه کرد، در 
این دوران ارزش معاملات بازار از حدود یک هزار و 800 
میلیــارد تومان به بیش از ۶ هزار میلیارد تومان رســید.

خبرآنلاین نوشــت: مهدی رضایی در زمینه دلایل رشد 
بازارسهام در ۶ ماهه نخست اضافه کرد: به نظر می رسد 
مواردی نظیر جاماندگی تاریخی نســبت به رشد ارزش 
سایر دارایی ها به ویژه ارز، چشم انداز افزایش بیشتر نرخ 
ارز و انتظارات تورمی شــکل گرفته نزد آحاد اقتصادی، 
افزایش قابل ملاحظه ســهامداران جدید و ایجاد جریان 
ورودی پرقدرت منابع جدید به بازار سهام، سهولت معامله 
در بازار ســهام نسبت به سایر بازارهای دارایی و افزایش 
دشواری معامله در بازارهایی نظیر مسکن و خودرو پس 
از شــیوع کرونا و همچنین صیانت دولت از بازار سهام، 

بخشی از علل رشد بازار در نیمه نخست ۹۹ بود.
رضایــی افزود: همانگونه که از ابتدا نیز مشــخص بود، 
رشد بازار سهام نتوانست برای همیشه تداوم یابد و بازار 
سرمایه پس از ثبت رکوردی بالاتر از ۲.1 میلیون واحد در 
میانه تابستان، روند نزولی در پیش گرفت. این روند در دو 
ماه گذشته در بازار سهام وجود داشته و تاکنون کاهشی 

کمتر از 30 درصد را در شاخص بورس تجربه کرد.
نوسان، جزء جدایی ناپذیر بازارهای مالی

وی نوسان را جزء جدایی ناپذیر بازارهای مالی مانند سهام 
دانســت و افزود: ریزش از جنس حبــاب و یا از جنس 
تغییر شــرایط بنیادین، به شکل تاریخی همواره در بازار 
سهام تجربه شده و آخرین مورد آن مربوط به ریزش 3۲ 
درصدی شــاخص کل در دی ماه 13۹۲ بود و بازگشت 
شاخص به نقطه اوج قبلی را پس از آن شاهد بودیم. البته 
در آن زمان، متغیرهــای بنیادین به ویژه قیمت جهانی 
کالاهای پایه با کاهش چشمگیر همراه شده بود و همین 
موضوع از علل اصلی طولانی شدن دوره بازگشت بازار 

سهام بود.
سرمایه گذاری نهادی در سهام، همچنان گزینه ای 

مناسب
رضایــی توضیــح داد: امروز در شــرایط فعلی از منظر 
متغیرهای بنیادین بازار سرمایه شرایط به شکلی است که 
مجموع سود تقسیمی در نیمه نخست سال 13۹۹ نسبت 
به دوره مشابه سال قبل حدود ۴8 درصد افزایش یافته و 
با توجه به تعویق برگزاری مجامع به دلیل محدودیت های 
ناشــی از کرونا و انتقال برخی مجامع به ماه های مهر و 

آبان، احتمالا در پایان سال این مبلغ نسبت به سال قبل 
رشدی بیش از این داشته باشد.

این کارشناس بازارســرمایه در زمینه دوره مالی پیش رو 
نیز گفت: اکنون با در نظر گرفتن برخی فرضیه ها برای 
قیمت جهانی کالاهای پایه، در یک برآورد اولیه می توان 
انتظار داشــت ســودآوری بنگاه های بورســی به بیش 
از ۲50 هزار میلیارد تومــان افزایش یابد، البته تغییرات 
نرخ دلار می تواند این بــرآورد را در هر دو جهت مثبت 
و منفی تعدیل ســازد. براساس ارقام بالا به نظر می رسد 
سرمایه گذاری نهادی در سهام با سودآوری بالا می تواند 
در افق های بیش از یکساله همچنان گزینه مناسبی تلقی 

شود.
کاهش قیمت سهام و جذابیت خرید

وی رشــدهای اخیر قیمــت ارز و همزمان افت قیمت 
در بــازار ســهام را دلیلی برای کاهــش ارزش دلاری 
بازارسرمایه طی دو ماه گذشته بیان کرد و گفت: محاسبه 
شاخص ارزش دلاری بازار سهام نشان می دهد که این 
شاخص در شهریورماه به کمترین سطح در دوره پنج ماه 
گذشته رسیده است و همین موضوع، جذابیت محسوسی 
در قیمت ســهام برای خرید ایجاد کرده است؛ البته باید 
توجه داشت که در دو ماه گذشته، مساله افزایش قیمت 
ارز بیش از کاهش قیمت سهام بر تغییرات ارزش دلاری 
بازار ســرمایه موثر بوده است. در مجموع کاهش قیمت 
سهام بسیاری از سهم ها را برای خریداران جذاب تر کرده 

است.
رضایــی اضافه کرد: بــا وجود این مــوارد، انجام اقدام 
هایی برای ثبات بخشــی به بازار، بازگشت اطمینان به 
سهامداران، انجام وظایف حرفه ای نهادهای مالی از جمله 
بازارگردانی و توسعه ابزارهای مشتقه، حمایت هایی است 
که می تواند در کوتاه مدت شرایط بازار را بهبود بخشد و در 

بلندمدت توسعه بازار را به دنبال داشته باشد.
حضور سه میلیون سهامدار فعال در بورس و 

پتانسیل های پیش رو
این کارشــناس بازارسرمایه تصریح کرد: اکنون با وجود 
آنکه قیمت دلاری برخی سهم ها در سطوح بسیار جذاب 
و نزدیک به مقادیر ابتدای سال قرار دارد، تقاضایی برای 
آن ها وجود نــدارد. انجام اقدام هایی در ســطح اقتصاد 
کلان جهت ایجاد اعتماد درونی برای سرمایه گذاران در 
خصوص تسهیل کسب و کار شرکت ها و تداوم صادرات 
مناسب شرکت ها ازجمله مهمترین موضوع هایی است که 
می توانــد ثبات را در بازار و اطمینان را در  ســهامداران 
تقویــت کند و مجددا نگاه بلندمدت نزد ســهامداران را 

تقویت کند. فراموش نکنیم که در یک ســال گذشته، 
بیش از سه میلیون سهامدار فعال وارد بازار سهام شده اند 
و این موضوع پتانسیل بسیار خوبی برای رشد بلندمدت 

بازار ایجاد کرده است.
بازارگردانی و آثار آن بر بازارسرمایه

وی ضمــن تاکید بر توجه بــه بازارگردانی گفت: انجام 
وظایف قانونــی و حرفه ای نهادهای مالی به ویژه مقوله 
بازارگردانی از دیگر مواردی است که باید در زمینه صیانت 
بازار سهام انجام شود. عملکرد بازارگردانی در نیمه نخست 
ســال چه در زمان رشــد بازار و چه در زمان ریزش بازار 
می توانست قوی تر باشــد و اقدام های اخیر ارکان بازار 
ســرمایه در زمینه فعالیت بازارگردان ها در بازار سرمایه 
گام مهم و مفیدی برای حمایت از بازار و افزایش اعتماد 
سهامداران بود. در معاملات اوراق مشارکت و صکوک و 
به طور کل اوراق با درآمد ثابت بازارگردان حضور دارد، از 
این رو نقدشوندگی این اوراق در سطح مناسبی قرار دارد، 
اما در حوزه سهام این رکن کمتر مورد استفاده قرار گرفته 
بود.رضایی افزود: با توجه به اینکه نقدشــوندگی یکی از 
اصول مهم بازار کارا به حساب می آید اکنون بازارگردانی 
با هدف تنظیم عرضه و تقاضا، تحدید دامنۀ نوسان قیمت 
و افزایش نقدشــوندگی ورقۀ بهادار یکی از الزامات ورود 
یک شــرکت به بازار در برخی از بورس های بین المللی 
است.این کارشناس بازارسرمایه به فواید بازارگردانی اشاره 
کرد و توضیح داد: مواقعی که بازار کاهشــی و منفی می 
شود، ایجاد صف های فروش در نمادها و اقدام نکردن به 
موقع جهت کاهش فشــار فروش سبب ایجاد ترس نزد 
سهامداران می شــود و در صورت عدم مدیریت این جو 
روانــی از طریق بازارگردانی به موقع، این صف ها بزرگتر 
می شــود. این شرایط می تواند بسیاری از سهامداران تازه  
وارد را به خروج از بازار ترغیب کند. بازارگردانی می تواند 
ایــن وضعیت را مدیریت و اعتماد را در بازار تقویت کند. 
ذکر این نکته هم مهم اســت که بازارگردانی علاوه بر 
افزایش نقدشوندگی و افزایش کیفیت بازار سرمایه، برای 

بازارگردان فعالیتی سودآور نیز محسوب می شود.
صندوق سرمایه گذاری اختصاصی بازارگردانی، 

تجربه ای موفق
وی افزود: این فعالیت برای توسعه بازار سرمایه مناسب 
است و نیز برای توسعه نهادهای مالی. منبع اصلی درآمد 
بازارگردان ها، اختلاف قیمتی بین ســفارش های خرید 
و فروش اســت. ســایر منابع بازارگردانان شامل سود و 
افزایــش قیمت اوراق بهاداری اســت که نگهداری می 
کنند. در بازار سرمایه، صندوق سرمایه گذاری اختصاصی 

بازارگردانی یکی از تجربه های موفق است که این روزها 
نقش با اهمیت آن بیش از پیش به چشــم می آید و این 

نهادهای مالی باید توسعه یابند.
رضایی توجه بر نقش ابزارهای مشــتقه جهت پوشش 
ریسک و تسهیل شرایط توســعه آن ها در بازار سهام را 
منطقی ترین و بهترین گزینه  در اختیار سیاســت گذاران 
بازار ســرمایه عنوان کرد و افزود: هرچند که آثار مثبت 
ناشــی از این ابزارها به دو دلیل ماهیت پیشگیرانه )و نه 
درمانی( و آشنایی نداشتن عامه سهامداران با آنها، احتمالا 
با کمی وقفه مشخص خواهد شد، اما باید توجه داشت که 
تجارب دنیا نشــان می دهد که خود بازار می تواند از بازار 
حمایت کند و ابداع و توسعه ابزارهای مشتقه نیز بر همین 

اساس شکل گرفته است.
اوراق اختیار فروش تبعی از بهترین ابزارهای 

کنترل ریسک
رضایی اضافه کرد: اوراق اختیار فروش تبعی، از بهترین 
گزینه هایی اســت که در بازار سهام کشور وجود دارد و 
می تواند با حداقل هزینه به شــکل محسوسی ریسک 
ســهامداران را کاهش دهد. ویژگی دوگانه این ابزار که 
می تواند امکان تامین مالی برای ســهامداران عمده را 
فراهم  آورد، اهمیت مضاعفی برای آن ایجاد کرده است 
و با توجه به انتشار مقادیر قابل ملاحظه ای از این اوراق 
در هفته های اخیر می توان خوشبین بود که با تداوم این 
روند در ســال های آتی، بازار سرمایه و نظام تامین مالی 

کشور تحول محسوسی را تجربه کند.
چند توصیه

وی برای توسعه این ابزار توصیه کرد: کاهش مراحل و 
فرآیندهای اداری و تولید محتوای آموزشــی در مقیاس 
وســیع، از جمله اقدام هایی اســت که سیاست گذار باید 
برای توســعه این ابزار انجام دهد. در کنار این موضوع، 
تلاش جهت توسعه سایر ابزارهای مالی از جمله افزایش 
حضور غیرمســتقیم مردم عادی در بازار سهام از طریق 
گزینه هایی نظیر صندوق های سرمایه گذاری نیز باید مورد 
توجه قرار گیرد.رضایی توضیح داد: هرگونه اقدام حمایتی 
از بازار سهام که بر خلاف مکانیزم های بازار باشد، شاید 
در کوتاه مدت موفق به نظر برسد، اما در بلندمدت احتمال 
دارد با اتلاف منابع و تضعیف بازار ســهام همراه خواهد 
شــد. تجارب دنیا نشان می دهد حضور پررنگ نهادهای 
مالی و انجام اقدام های حرفه ای توســط آنها و توسعه 
ابزارهای مشتقه، بهترین گزینه هایی است که علاوه بر 
صیانت از بازار می تواند توسعه بلندمدت آن را نیز به دنبال 

داشته باشد.

چرا تورم در ایران تداوم یافته است؟
تیموررحمانی

تورم بالا و پرنوســان مانند سرطانی دردناک به جان اقتصاد ایران افتاده است و علاوه 
بر رنج طولانی مدت شــهروندان و بویژه طبقات محروم و علاوه بر ایجاد مانع اساسی 
در ایجاد عدالت توزیعی، توان اقتصاد کشــور برای دســتیابی به رشد پایدار اقتصادی را 

نیز تحلیل برده است.
لازم است ابتدا توضیح دهیم که این سرطان تورم چگونه و از کجا به جان اقتصاد ایران 

افتاده است و چه چیزی اسباب تداوم آن است. 
این پرسش از دو جهت با اهمیت است. اول اینکه ایران کشوری است که طولانی ترین 
دوره تورم بالا )از شروع دهه 1350 تاکنون( را داشته است، ضمن آنکه به دفعات شاهد 
جهش های شدید تورمی بوده است. دوم اینکه در میان عامه و حتی برخی متخصصین 
گاهی این پرســش مکرر مطرح می شــود که چگونه کشورهای درگیر جنگ داخلی و 

خارجی و حتی تحریم دچار چنین وضعیت تورمی نشده اند. 
پاســخ به این سوالات به ســاده ترین زبان ممکن آن است که اولا در اقتصاد ایران به 
طور پیوســته اجازه شکل گیری و انباشــت ناترازی اقتصاد کلان داده می شود و ثانیا 
برای به ظاهر رفع این ناترازی دستگاه نشر و خلق پول در اختیار عوامل ایجاد ناترازی 

قرار گرفته است.
منظور از ناترازی اقتصاد کلان آن اســت که نظام سیاستگذاری کشوری اجازه دهد در 
دخل و خرج دولت به مفهوم عام آن، در نهادها و بازارهایی گســترده مقیاس که منابع 
مالی افراد واگذار می شود تا بازدهی کسب کند، و در بنگاهها و صنایع بزرگ مقیاس که 
تداوم یا توقف فعالیت آنها بر عملکرد اقتصاد کلان اثر گذار اســت، بیش از توان کسب 

درآمد و منابع آنها، هزینه و تعهد ایجاد شود. 
مثال بارز ناترازی اقتصاد کلان کســری بودجه آشــکار و پنهان دولت است. منظور از 
کســری بودجه پنهان دولت تعهداتی است که دولت در خارج از سند بودجه انجام می 

دهد بدون آنکه منبعی برای تامین آن در نظر گرفته باشد. 
حــال به موضــوع دوم می پردازیــم و آن اینکه ناترازی منجر به تــورم نهایتا از آنجا 
سرچشــمه می گیرد که دستگاه خلق و انتشار پول در خدمت رفع ناترازی اقتصاد کلان 
قرار گیرد. لازم است اشاره شود که اگر ناترازی با انتشار و خلق پول رفع نشود، مشکل 
تــورم به بار نمی آورد. در واقع، به دنبال هر ناترازی اقتصاد کلان بزرگ در اقتصاد، اگر 

به حال خود رها شود، تصحیح دردناکی به شکل ورشکستگی و رکود رخ می دهد. 
زمانی ناترازی اســباب شــکل گیری و تداوم تورم می شــود که آن ناترازی به عهده 
دولت بیفتد و دولت هم نتواند با مالیاتهای جاری یا آتی آن ناترازی را پوشــش دهد و 
در ضمن دسترسی به دستگاه انتشار و خلق پول یعنی نظام بانکی)شامل بانک مرکزی 
 و بانکها و موسســات اعتباری( را داشــته باشــد که کم و بیش وضعیت اقتصاد ایران 

است. 
نتیجه ناترازی اقتصاد کلان هنگامی که دولت متعهد این ناترازی می شود، انتشار پول 
است که همان خلق نقدینگی است و انتشار پول برای رفع ناترازی اقتصاد کلان نیز به 
معنی ایجاد تقاضایی فراتر از تولید کالاها و خدمات و لذا افزایش قیمت کالاها و خدمات 

است که تحت عنوان پدیده تورم می شناسیم.
برای جلوگیری از ایجاد و تداوم تورم اولا باید مانع شــکل گیری ناترازی اقتصاد کلان 
شد و ثانیا امکان استفاده از انتشار پول برای رفع ناترازی اقتصاد کلان در مقیاس وسیع 
را گرفت. تا زمانی که چنین نشــود، توصیه اینکه باید رشد نقدینگی کنترل شود تا تورم 

کنترل شود، توصیه ای بی معنی و بی فایده است. 
تحلیل ارائه شــده نشان می دهد که ممکن است ناترازی اقتصاد کلان ابتدا از کسری 
بودجه آشکار دولت سرچشمه نگیرد و اتفاقا در اقتصاد ایران در همین دوره ۶ ساله اخیر 
دو ناترازی بزرگ شکل گرفته است که منشاء اصلی آن کسری بودجه دولت نبوده است 

گرچه کسری بودجه دولت نیز به آن دامن زده است. 
در آن صــورت، تحلیل صحیح تر برای جلوگیری از ایجــاد و تداوم تورم، جلوگیری از 
شکل گیری ناترازی اقتصاد کلان است. تا زمانی که اجازه شکل گیری ناترازی اقتصاد 
کلان داده شــود که گاهی اوقات ما اقتصاد خوانده ها از آن غافل شده ایم، جمع تمام 
برندگان نوبل حوزه اقتصاد کلان نیز قادر به ارائه راه حل برای کنترل تورم نخواهند بود 
و اگــر این ناترازی های اقتصاد کلان تداوم یابد، تورمی بالایی که حدود 5 دهه تداوم 

داشته است می تواند 5 دهه دیگر نیز تداوم داشته باشد.

یادداشت

»صبحامروز«طرحجدیدبانکمرکزیرابرایکنترلبازارارزبررسیمیکند؛

تزریق۵۰میلیوندلاری
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ســرکوب  را  تقاضــا 
کــرده، کجــای دنیا 
دیده می شود علیه یک 
تحت  که  مرکزی  بانک 
شدیدترین  تحریم ها هم 
هســت و همــه راه های 
ورود کالا و نقل و انتقال 
پول را به رویش بسته اند، 
بگویند اجازه نمی دهد هر 
چه  هــر  واردکننــده ای 
خواســت وارد کشور کند؟ یعنی چه که گفته 
می شــود بدون انتقال ارز اجــازه ورود داده 
شــود!؟  این افراد ارز را از کجا می آورند؟ جز 
آن اســت که از کف بازار خرید می شود و جز 
این است که با فشار، قرض بالا می آورند؟به 
من می گویند شما چرا مخالفی که مرزنشینان 
کالا وارد کشور کنند؟ به من گزارش داده اند 
که به اســم تــه لنجی، لنج ها را تــا کله پر 
می کننــد و کالا وارد کشــور می شــود، این 
یخچال های ساید بای ساید و این تلویزیون ها 
از کجا وارد کشــور می شــود؟ ارز آن از کجا 
می آید؟ بعد می گویند چرا همتی نمی تواند ارز 
را کنترل کند. اگر جلوی این ها )قاچاقچیان( 
را نگیرنــد، خب چطور کنتــرل کند؟ اقتصاد 
مقاومتی فقط حرف در جلســات است، یکی 
نیست جلوی این ها را بگیرد.  بانک مرکزی 
باید جلــوی مرزها را بگیــرد؟  خیلی جدی 
می گویم ما اگر این ها را نتوانیم کنترل کنیم، 
در مقابل این فشارها )تحریم ها(  باخته ایم.((

ایــن جملات را عبدالناصــر همتی در بهمن 
ماه ســال گذشــته و دقیقا یک روز پیش از 

اعلام رســمی شــیوع کرونــا در ایران، طی 
همایش سالانه اقتصاد مقاومتی،  با چهره ای 
برافروختــه و لحنی گلایه آمیــز مطرح کرد. 
همتــی با ورود خــود به بانــک مرکزی در 
مردادماه 13۹۷، توانســت آرامش و ثبات را 
به بازار از هم گســیخته ارز برگرداند. بازاری 
کــه در هفته های اخیر مجــددا دچار چالش 
نوســانات ارزی شده، نوساناتی که به نگرانی 

مردم و فعالان اقتصادی تبدیل شده است.
حــال در روز هایــی که بازار دلار آشــفتگی 
و مشــکلات فروانی را تجربه می کند بانک 
مرکــزی از طرحی جدیــد رونمایی کرد که 
طبق آن، سقف خرید بانک ها و صرافی ها در 
بازار متشکل ارزی به 500 هزار دلار افزایش 
می یابــد و بانک مرکــزی روزانه 50 میلیون 
دلار در بازار مزبور به صورت اسکناس عرضه 

خواهد کرد.
بنابراین، با هــدف مدیریت و تنظیم بازار ارز 
کشور مقرر شد سقف خرید کارگزاران ) بانک 
ها و صرافی ها( در بازار متشکل ارزی از روز 
کاری دوشنبه مورخ 13۹۹.۷.۲1 یعنی دیروز 
به 500 هــزار دلار افزایش یابد. همچنین بر 
این اســاس بانک مرکــزی، روزانه از طریق 
بازار ساز 50 میلیون دلار در بازار یاد شده به 

صورت اسکناس عرضه خواهد کرد.
اما آیا این اتفاق می تواند بازارارز را تحت تاثیر 

قرار دهد و حباب دلار می ترکد؟
عدم شفافیت درمیزان تزریق ارز

به گــزارش )) صبح امرور (( اولین موضوعی 
که وجود دارد این است که هیچ شفافیتی در 
این زمینه وجود ندارد، زیرا مشــخص نیس 
کــه قبل ازاین چه مقــدار ارز به بازار تزریق 

می شــده، از آن گذشــته حجم بازار و میزان 
مبادلــه  ارز در صرافی هــا و بازار هــای غیر 
نامعلوم اســت، موضوع دیگرنیز این  رسمی 
است که اصلا آیا در این میان دلاری معامله 

می شود و یا اینکه فقط بر روی کاغذ است؟
یــک اقتصاددان در ایــن خصوص می گوید: 
یکی از مهم ترین مشــکلات، عدم شفافیت 
در آمار معاملات ارزی است. اگر هدف بانک 

مرکزی کنترل بازار ارز است، تا نهایی شدن 
یک سیاست نباید آن را اعلام کند، بلکه باید 
خــود ارز را وارد بازار کنــد، اگر حجم آن به 
میزانی باشــد که بتواند بــازار را تامین کند، 
قیمــت را پایین می آورد. اما با اعلام این خبر 
بازار دچار شــوک می شــود و مردم شروع به 

فروختن ارز می کنند، بعد از آن بانک مرکزی 
دلار هایی را که مردم گران خریده اند از آنان 
ارزان می خرد و مدتی بعد دوباره آن را به افراد 

گران تر می فروشد.
اعلام سیاست ها، لو دادن اقدامات است

دکترعلی کاشمری در گفتگو با )) صبح امروز 
(( با بیان اینکه )) اعلام سیاســت ها توســط 
بانک مرکزی در شــرایط فعلی به هیچ وجه 
خوب نیســت، گویی که قصد دارند اقدامات 
خــودرا لو بدهند و بازار نیز خود را با این گونه 
اخبــار تطبیق می دهــد. (( در خصوص تاثیر 
ایــن اقدام بر روی بازار ســکه و طلا توضیح 
می دهد: قیمــت جهانی طلا در حال افزایش 
اســت، ضمن اینکه افرادی که اقدام به خرید 
ارز نمی کنند به این دلیل نیســت که تمایلی 
ندارند، بلکه ارز پیــدا نمی کنند و به جای آن 
سکه می خرند، اما وقتی ارز وجود داشته باشد، 
افراد هر دو را دارند و به عبارتی از بازار موازی 

استفاده می کند.
عدم تاثیر تزریق ارز بر بازار طلا

این اســتاد دانشــگاه تصریح می کند: شاید 
تزریق 50 میلیون دلار در بازار باعث شــود 
تا قیمت ســکه طی چند روزوبه مقدار بسیار 
کم کاهش پیــدا کند، اما به دلیل اینکه روند 
تورمی است مجددا روبه افزایش می رود، دلیل 
این امر نیز این است که اعلام سیاست ها آن 
را خنثی می کند. در تمام کشــور ها فردی به 
نام ســخنگو وجود دارد کــه در رابطه با نرخ 
بهره و سیاســت هایی کــه بانک مرکزی آن 
کشــور در قبــال آن دارد صحبــت می کند، 
زیرا ســرمایه گذاران بایــد بدانند که تولیدات 
کشورشان در هر بخش به چه صورت است و 

درآینده چه وضعیتی پیدا خواهد کرد.
وضعیت ارز و بورس ارتباطی به رئیس 

بانک مرکزی ندارد
وی ادامــه می دهد: در کشــورما نرخ بهره، 
ســالانه یکبار وآن هم به صورت دســتوری 
اعلام می شــود و رئیس بانــک مرکزی خود 
کار ســخنگو را انجــام می دهــد و اقدامات 
آتــی خود را زودتراعــلام می کند که اقدامی 
نادرســت است، از آن گذشته اعلام آنکه نرخ 
ارز باید فلان مقدار باشد و یا مسایلی از جمله 
وضعیت بورس و از این قبیل موارد به رییس 
بانک مرکزی هیــچ ارتباطی ندارد و نباید در 
خصوص آن صحبت کند زیرا از ســویی دیگر 

به یکباره بسیاری از مسائل لو می رود.
بــا توجه به ایــن موضوع می تــوان چنین 
استدلال کرد که باید سیاست های کلی بانک 
مرکزی را سخنگوی آن اعلام کند، در اخبار 
کشــور های خارجی نیز مشاهده می شود که 
روسای بانک های مرکزی آن ها به هیچ وجه 
مصاحبه نمی کنند و بیشــتر عمل می کنند و 
کار انجام می دهند، در این مورد نیز تنها راه 
آن این که ببینیم پس از تزریق این ارز، بازار 
تعادلی به چه شــکلی در خواهــد آمد زیرا از 
پیش قابل تعیین نیســت و تمام بازار های ما 
بــا چیزی به نام تورم، بــه صورت زنجیروار 
به یکدیگر وصل شده اند.همه افراد به دنبال 
آن هســتند تا پول خود را به ســرمایه ای با 
دوام تر تبدیل کنند به همین دلیل کماکان به 
سمت بازار دلار می روند حتی اگر قیمت آن 
10 برابر شــود به همین دلیل نیز قیمت آن 
کاهش پیــدا نمی کند زیرا تقاضا برای خرید 

آن بالا است.

شایدتزریق۵۰میلیون

دلاردربازارباعثشودتا

قیمتسکهطیچندروزوبه

مقداربسیارکمکاهشپیدا

کند،امابهدلیلاینکهروند

تورمیواستمجدداروبه

افزایشمیرود،دلیلاین

امرنیزایناستکهاعلام

سیاستهاآنراخنثی

میکند

خبر مهم برای بازار ارز ایران 

شاخص بورس در یک سال اخیر چقدر رشد کرد؟ توافق با عراق حاصل شد
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مسئول کنواسیون تنوع زیستی:

تنوع زیستی رو به نابودی است
مســئول کنوانسیون تنوع  زیستی گفت: تحقیقات نشــان می دهد که تنوع  زیستی با سرعت 
بی سابقه ای در حال زوال و فشارها نیز در حال افزایش است در حالیکه برای رسیدن به آینده 

پایدار باید اقدامات بیشتری صورت گیرد.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایرنا، اســکندر زند در نخستین همایش تنوع زیستی که 
به صورت آنلاین برگزار شد، افزود: تنوع زیستی همه اشکال حیات را که طی قرن ها تکامل 
یافته اند را شــامل می شود که با از بین رفتن آن دو اتفاق می افتد؛ یکی اینکه انعطاف پذیری 
کم می شــود دوم اینکه بســیاری از مجموعه هایی که آن را تشکیل می دهند از خدمات آن 
بی بهره خواهند شــد. در واقع نابودی و تخریب اکوسیستم باعث می شود از خدمات ارزشمند 
آن بی بهره شویم که بر این اساس در 50 سال اخیر تنوع زیستی به صورت جدی مورد توجه 
کشورها قرار گرفت و در ســال 1۹۹۲ دولت ها دورهم جمع شدند وکنوانسیون تنوع زیستی 
تشــکیل شد. ایران نیز در ســال 13۷5 به عضویت این کنوانسیون درآمد. همه فعالیت های 
کنوانسیون تنوع زیســتی با تصمیمات تمام بخش های ذینفع انجام می شود و تهیه گزارش 

تنوع زیستی ایران یکی از این فعالیت ها است که امروز در پایان همایش رونمایی می شود.
زند به برنامه های »آیچی« اشــاره کرد و تشریح کرد: »آیچی« دارای ۲0 هدف استراتژیک 
اســت، اما هیچ کدام از آن ها تحقق کامل نیافت و فقط ۶ هدف از جمله مدیریت گونه های 
زیســتی، توسعه مناطق حفاظت شده و گســترش پایگاه های علمی به صورت نسبی تحقق 
یافته اســت. کنوانسیون تنوع زیســتی در دهمین کنفرانس متعاهدین به کنوانسیون  که در 
ســال ۲010 در آیچی در ناگویای ژاپن برگزار شــد، پنج هدف کلی راهبردی که در مجموع 
دربرگیرنده ۲0 هدف فرعی است ، برای سال های ۲011 تا ۲0۲0 در نظر گرفته شد که این 

اهداف را اهداف تنوع زیستی آیچی می نامند.
اسکندری به ارزیابی اهداف ملی آیچی در کشورها اشاره کرد و توضیح داد: گزارش کشورها 
حاکیســت که ســه درصد اهداف ملی آیچی در کشورها با توجه به اهداف بین المللی آیچی 
بیش از انتظار بود و 51 درصد نرخ پیشرفت چندانی نداشته اند و هدف مورد نظر را تامین نمی 

کنند و فقط ۲3 درصد از اهداف آیچی با اهداف ملی کشورها همسو بوده است.
وی اظهار کرد: به رغم اینکه به اهداف آیچی نرســیدم، اما حدود 10 مورد کار مهم صورت 
گرفته اســت و در مجموع جهت گیری ها امیدوارکننده اســت یکی اینکه تقریبا 100 کشور 
ارزش تنوع زیســتی را در برنامه های خود گنجاندند، افزایش قابل توجهی در وسعت مناطق 
حفاظت شــده از سال ۲000 تا ۲00۹ صورت گرفت به طوری که از 10 درصد به 15 درصد 
وسعت زمینی و 3 درصد مناطق ساحلی افزایش یافت و کاهش گونه های در معرض انقراض 
اســت، در واقع اگر این اقدامات صورت نمی گرفت انقراض گونه هایی مانند پرندگان ۲ تا ۴ 
برابر بیشــتر می شــد. تجارب دهه اخیر که باید به کار ببریم نیاز به تلاش مجدانه از جمله 
اتخاذ رویکردهای یکپارچه و جامع ؛ تقویت جوامع محلی و افزایش ســطح تعامل ذینفعان، 
لزوم تقویت اســتراتژی ها، تهیه برنامه اقدام ملی، تدوین چشم انداز اهدف منجسم، ارتقای 

بلند پروازی در تعهدات ملی و توجه به سازگار شدن با طبیعت است.

رئیس کارگروه تولید تجاری سازی مطرح کرد:

رونمایی از سه واکسن کرونا تا پایان سال

رئیس کارگروه تولید تجاری سازی و بازار ستاد توسعه فناوری معاونت فناوری ریاست جمهوری 
از تولید واکسن کرونا در سه شرکت خصوصی خبر داد، گفت: تاکنون از پنج ماده موثر دارویی 
که ارزبری بالای 30 میلیون دلار داشــته، رونمایی کردیم. به گزارش» صبح امروز« به نقل 
از ایســنا، یحیی رهنمایی با بیان اینکه»کشور در زمینه استانداردهای دارویی واردات داشته 
اســت« توضیح داد: در سال گذشته پروژه تولید اســتانداردهای دارویی را اجرایی کردیم و 
امیدواریم تا پایان ســال 30 مورد از این اســتانداردها را رونمایی کنیم. ضمن آنکه در زمینه 
اخذ مجوزات در حوزه دارویی نیز با همکاری ســازمان غذا و دارو مســیر سبز برای دریافت 
شــرکت های دانش بنیان تعریف شده که از این طریق تســهیل گیری در زمینه اخذ مجوزها 
ایجاد شــده است.وی درحوزه تولید واکسن های انسانی با ایجاد دو شتاب دهنده از تولید پنج 
محصول حمایت شــده است، گفت: تاکنون یک واکسن انســانی را در سال جاری رونمایی 
کردیم و بنا داریم تا پایان سال سه واکسن انسانی دیگر را رونمایی کنیم. این واکسن ها جزو 
اقلام ارزبر بوده و بخش دولتی در این چند سال موفق به تولید آن نشده بود. در این بخش ما 
شاهد این بودیم که پیش از شیوع کرونا کمک های زیادی به تولید تجهیزات مرتبط با کرونا 
شد و خیلی سریع نیازهای بازار را برطرف کرد. همچنین طی یکسال اخیر دو شتاب دهنده در 
حوزه پروبیوتیک دارویی تاسیس شده و از تولید چهار محصول پروبیوتیک حمایت کرده اند.

اخبار 

معاونوزیردادگستریمطرحکرد:

ممنوعیتانتشار
تصویرکودکان

 رییس مرجع ملی کنوانسیون حقوق کودک 
با اشــاره به قانون جدید حمایت از اطفال و 
نوجوان جمعیت مخاطب ایــن قانون را ۲3 
میلیون نفر ذکر کرد و گفت: انتشــار تصاویر 

کودکان ممنوع و جرم است
به گــزارش »صبــح امــروز« بــه نقل از 
خبرآنلایــن، محمود عباســی معــاون وزیر 
دادگســتری و رییس مرجع ملی کنوانسیون 
قانون حمایت  حقوق کودک، در خصــوص 
از اطفال و نوجوان با اشــاره بــه تاریخچه 
آن گفت: از ســال 130۴ به این سو قوانین 
و مقرراتی کــه در ادوار مختلف در خصوص 
حمایت از اطفال و نوجوانان داشــتیم اصلاح 
شدند. در ســال 138۹ آخرین قانون در این 
زمینه بود که تا اردیبهشــت که قانون جدید 
ابلاغ شد، لازم الاجرا بود. پیش از این بیشتر 
بود تــا لایحه های  قوانین لایحــه قضائی 
حمایتی. گرچه لایحه جدید حدود 1۴ ســال 
طول کشــید تا در مجلس تصویب و سپس 
اجرا شود، اما خوشبختانه نوآوری های خوبی 
در حمایت از اطفال و نوجوانان دارد. البته ما 
هم به اعتبار اینکه مرجع ملی حقوق کودک 
هســتیم نقدهایی به این قانــون داریم، اما 

نسبت به قوانین قبلی بسیار پیشروتر است.

رییس مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک 
افــزود: در این قانون حمایــت از بزه دیدگی 
اطفــال و نوجوانان، وضعیــت مخاطره آمیز 
کودکان مثل بازماندگی از تحصیل دیده شده 
اســت. به طور کلی این قانون را در دو حوزه 
می توانیم پیگیری کنیم. یکی حوزه حمایتی 
است که قانون گذار تولیت آن را به بهزیستی 
داده اســت. مانند اینکه در حوزه سلامت تا 
قبل از اینکه سیاست های کلی نظام سلامت 
تدوین و ابلاغ بشود تولیت آن مشخص نبود 
و سپس به وزارت بهداشت سپرده شد و برای 
وزارتخانه های دیگر نیز تکالیفی مشــخص 
شد. این قانون نیز تولیت را مشخص کرده و 

یک حمایت همه جانبه هم می طلبد.
افراد زیر 15 سال طفل محسوب می شوند

به گفته عباسی ساختار دیگری هم که بیشتر 
حمایتی و قضائی تلقی می شــود به این باز 
می گردد که دفاتر حمایت از حقوق کودکان و 
نوجوانان در قوه قضائیه طبق این لایحه باید 
تشکیل شــود که نقش آن دفتر برنامه ریزی 
و نگاه درون ســازمانی است که با همکاری 
سایر دستگاه ها مشــکلات را در این حوزه 
مدیریت کنند. خوشــبختانه این قانون برای 
اولین بــار اصطلاحاتــی را بــه کار برده که 

تعاریف مشــخصی را به ما می دهد. مثلًا در 
باب هرزه نگاری کودک و منع خرید و فروش 
کودکان. یا اینکه ما افرادی که زیر 15 سال 
دارند و به بلوغ نرســیدند را طفل محســوب 
می کنیم و افرادی که به ســن 18 ســالگی 
نرسیدند را نوجوان به حساب می آوریم. طبق 
ایــن تعاریف جمعیتی بیش از ۲3 میلیون نفر 

را این قانون پوشش می دهد.
رییس مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک 
اظهار کرد: نکته دیگر این اســت که در ماده 
دو این قانــون، قانونگذار آمــده و وضعیت 
مخاطره آمیز را در 1۴ بند تشریح کرده است 
و سوء رفتار و خشونت علیه کودکان و حتی 
بازماندگان از تحصیــل را به عنوان وضعیت 
مخاطره آمیز شــرح داده و یا مســاله اقتدار 
بخشــیدن به اورژانس اجتماعی و مددکاری 
اجتماعی را آورده اســت کــه پیش از این با 
مشکلات و چالش هایی روبه رو بودیم. درواقع 
این قانون، دســتگاه های دیگر مثل نیروی 
انتظامی یا وزارت کشــور را مکلف کرده که 

به این مباحث ورود کنند.
عباســی گفت: بــرای مثال ایــن قانون در 
موضــوع مخاطره آمیز بازماندگی از تحصیل، 
تکالیفی را بــرای وزارت آموزش وپرورش و 

سازمان نهضت سوادآموزی وضع کرده و در 
ماده 15 در ارتباط با خانواده هایی که مانع از 
مجازات هایی  می شوند  فرزندانشان  تحصیل 
را تعیین کرده اســت. ماده ۶ باز هم تکلیفی 
را برای دســتگاه های مرتبط با نوجوانان بر 
می شــمرد که می تواند تحول چشمگیری از 

حمایت همه جانبه از کودکان را دنبال کند.
وی بــا بیان اینکــه »یکی دیگــر از نکات 
برجســته این قانون این است که تکالیف و 
وظایفی به دادگســتری ها و دادسراها محول 
کرده درواقع در قوه قضائیه یک دفتر تشکیل 
و ساختارهای مناســبی پیش بینی شده تا با 
روش مساله دادرســی افتراقی در دادسرای 
اطفال شکل بگیرد« تشــریح کرد: حتی در 
در  پرونده های محدود  شهرســتان هایی که 
این زمینه دارند باید در شــعبه خاص دادگاه 

خانواده به آن رسیدگی شود.
ایجاد دادگاه های درمان مدار

رییس مرجع ملی کنوانســیون حقوق کودک 
یکــی دیگر از نکات برجســته این قانون را 
اقتدار خاصی که مشــاوران روان شــناختی 
و مددکاران اجتماعی داده شــده برشــمرد و 
گفت: در حادثه اخیری که رخ داد و مســاله 
قتل رومینا این ســوال مطرح بــود که اگر 

بازپرس به نظر روان شناســان توجه می کرد 
آیا اتفاق دیگــری می افتاد؟ اینکه مددکاران 
و متخصصــان روان شناســی بایــد در کنار 
قاضی باشند و وقتی قضات نظر می دهند به 
این نظرات ارجاع شــود در قانون پیش بینی 
شده است. از ســویی دیگر اقتدار خاصی به 
تشکل های مردم نهاد داده؛ یعنی اگر حکمی 
صادر شده باشــد و یک تشکل مردم نهاد در 
حوزه کودک نظری داشــته باشــد، می توان 
در حکــم بازنگری کرد. درواقــع این موارد، 
تحولات چشمگیری اســت که رخ داده. در 
دوره های مدرن قضاوت به ســمت و سوی 

دادگاه های درمان مدار پیش می رویم.
هیچ خبرگزاری حق انتشار تصویر کودکان 

را ندارد
وی با اشــاره به ماده دیگر این قانون گفت: 
انتشــار تصاویر کودکان ممنوع است و هیچ 
خبرگزاری حق نــدارد که تصویر کودکان را 
منتشــر کند. برای این منظــور، مجازات در 
نظر گرفته شده است. متاسفانه هم اکنون در 
فضای مجازی می بینیم که در کنار خبری که 
می خواهند منتشر کنند بلافاصله تصویر یک 

کودک هم منتشر می شود.

معلمانی که مدرسه ساز شدند

علی علی نژاد / عزت السادات و سرورالسادات میرصدرایی 
دو خواهر معلمی هســتند که تصمیم به اقدام نیکوکارانه 
ساخت مدرسه گرفتند. هر چند افتخارالسادات، معلم و خیر 
مدرسه ســازی است که در روز افتتاح مدرسه اش به جوین 
رفته بود و دچار حادثه ای شــد و بهمن ماه سال ۹5 جان 
خود را از دســت داد، اما بنا به خواسته او، خواهرش سرور 

السادات راهش را ادامه داد.
نیکوکاری؛ میراث پدر و مادر

از خانم میرصدرایی درباره پدر و مادر مرحومش می پرسم. 
»پدرم ســیدمصطفی میرصدرایی فردی روشــنفکر بود و 
نســبت به زمانه خودش خیلی جلوتــر بود. او زبان آلمانی 
می دانست و دوست داشــت که فرزندانش تحصیل کنند، 
با وجــود این کــه در آن زمان تحصیل دختــران را  بد 
می دانستند و بیشــتر دختران از کلاس ششم به بعد ادامه 
تحصیل نمی دادند، اما پدرم ما را به دبیرســتان فرستاد تا 
درس بخوانیــم. با تاکید پدرم ادامه تحصیل دادیم و قرعه 
شــغل من و خواهرم به نام معلمی افتاد و 38 سال معلمی 

کردیم«.
»پدرم در امور خیر به دیگران کمک می کرد، اما روشــی 
متفاوت داشت. او به دور از چشم دیگران، به افراد نیازمند 

کمک می کرد. مادر و خواهرم هم دســت به خیر بود و به 
اقوام و مردم کمک می کرد«.

آغاز مدرسه سازی
از خانــم میرصدرایــی پرســیدم چگونــه پا بــه عرصه 
مدرسه سازی گذاشته است؟ پاسخ داد: »با خواهرم سرگرم 
گفت و گو در مــورد انجام یک کار خیر بودیم و نتیجه این 
صحبت های خواهرانه این شــد که عزت الســادات از من 
خواســت که تحقیقاتی از مجمع خیران مدرسه ساز داشته 
باشم از قضا وقتی به مجمع خیران مدرسه ساز رفتم، یکی 
از آشــنایان را دیدم که راهنمایی های او منجر به تصمیم 

قطعی مان برای ساخت مدرسه شد«.
 »اولین مشــارکتمان برای ساخت مدرسه  در شهر جوین 
بودیم. ســال ۹5 برای افتتاح مدرســه بــه جوین رفتیم. 
زمانــی که در خانه معلــم اقامت کردیم کنــار این خانه 
معلم، دبیرستانی قرار داشــت. دانش آموزان سرگرم بازی 
بودند، خواهرم با دیــدن دانش آموزان گفت که قصد دارد 
دبیرســتانی دخترانه هم بسازد. خواهرم به تماشای بچه ها 
رفت و آخرین دیدارش را با دانش آموزان داشــت. با ذوق 
و شــوق به ســمت بچه ها رفت، اما نقش بر زمین و دچار 

خونریزی مغزی شد و جان خود را از دست داد«.

ادامه دهنده راه مدرسه سازی
اگــر چه فوت مرحــوم عزت الســادات تاثیــر زیادی بر 
سرورالسادات گذاشته، اما انگیز ه اش را برای مدرسه سازی 
از دســت نــداده و ادامه دهنده راه خواهر بوده اســت. او 
می گوید: »با مشــورتی که با برادرم سیدمحمد داشتیم با 
مجمع خیران مدرسه ســاز تماس گرفتم و اعلام کردم که 
تصمیم داریم راه خواهرمان را ادامه دهیم و برای این کار 
به مجمع خیران مدرسه ســاز اعلام آمادگی کردیم. بعد از 
مدتی از مجمع خیران مدرســه ساز تماس گرفتند و گفتند 
مدرسه ای در زلزله اخیر فریمان تخریب شده است و نیاز به 
نوسازی دارد. به همراه خواهر کوچکم به روستای نریمانی 
فریمان رفتیم. در حیاط مدرســه ۹ چادر برپا شــده بود و 
بچه ها  روی زمین کلاس درسشــان را برگزار می کردند. 
دیدن این منظره تاثیر زیادی بر من و خواهرم گذاشــت. 
آن جا گفتند این مدرسه می بایست 1۲ سال پیش مدرسه 
نوسازی می شده، اما این کار اتفاق نیفتاده است. همان جا 
آمادگی خود را برای ساخت مدرسه اعلام کردیم و ساخت 
دو مدرســه کلنگ زنی شده و به بهره برداری رسید. درواقع 
قدم اول را که برمی داریم، احساســی در انســان به وجود 
می آید که دیگر دلش می خواهد هر آنچه دارد در همین راه 

خرج کند و آدم عاشق مدرسه سازی می شود«.
دعوت از دیگران 

خانم میرصدرایی معلم ها همیشــه الگو و راهنمای جامعه 
بوده اند، شما در مدرسه سازی برای اطرافیان مبلغ و راهنما 
بوده اید؟ »اطرافیان را به مراسم خیران مدرسه ساز دعوت 
می کنم تا ببینند، آن ها هم می توانند در این مســیر کمک 
کنند. دو نفر از اقوام نیز تفاهم نامه ای را امضا کرده اند، قدم 
اول را خواهرم برداشــت و امروز ما دنباله روی او هستیم. 
دیگر اعضای خانواده که دوســت دارند نیز این راه را ادامه 
خواهند داد. به مردم می گویم مدرسه بسازید تا بی سوادی 

از جامعه رخت بربندد و ایرانی آباد داشته باشیم«.
پویش آجر به آجر

وقــت خداحافظی خانم میر صدرایــی از پویش آجربه آجر 
می پرســد و آن را مســیری می دانــد برای افــرادی که 
نمی توانند مدرسه ای کامل بســازند، از طریق این پویش 
می توانند به حد وســع و توان در امر مدرسه سازی سهیم 
شــوند. آجربه آجر طرح خوبی اســت کــه مجمع خیران 
مدرسه ساز اجرا کرده و خیران با مقدار کمی هم می توانند 
کمک کنند. این امر مصداق همان ضرب المثل، قطره قطره 

جمع گردد وانگهی دریا شود، است.
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بهاره اصغری
عاقبت این کفترِه  چاهی گریزان می شود

»کلبه ی احزان من روزی گلستان می شود«
ای دلِ تنها بهایِ دل شدن هم غصه شد
عاقبت هر آدمی با خاک یکسان می شود

سهمِ شاعرها همیشه رنگِ پاییز است و غم
ای دلارامم حدیثت ثبت دیوان می شود

گرچه این چرخ و فلک هم دائما یکسان نبود
نوبتِ شاعر که باشد، چرخ ویران می شود

سیلِ دلتنگی اگر بر قلب ما حاکم شود
گر خدا هم ناخدا باشد، پشیمان می شود

گر که چشم نرگسم را من بدوزم بر رخت
ناگهان چشمان من از غصه گریان می شود

من اگر از آیه های قلب خود حرفی زَنم
هرکسی کافر بود، فورا مسلمان می شود

از دل افسرده می جوشد غزل های حزین
دردِ پنهانم فقط با شعر درمان می شود

محمد نجاتیان
بهش گفتم از نیمه ی جالبم/ یه سایه م که جا موندم از صاحبم

یه موجم که می ریزه روی خودش/ یه عطرم که قهره با بوی خودش 
بهم گفت دیوارا می شن پنجره/ ساعت دیگه قول داده جایی نره

با خنده به سمتم نمیان غما/ دیگه زخم نمی شن دوست دارما
درست اولین باد حرفاشــو برد/ درست اولین سنگ به شیشه 

خورد
نرسیده از راه شد خاطره/ یه خوابی که قبل از شرو می پره

شدم خسته از حرف این آدما/ یه کشتی که لج کرده با ناخدا
یه کوهی که دور و برش خالیه/ یه دریا که حالا تو خش سالیه

یه شب رفتو من به خودم اومدم/ یه روزه مثه قبلنم نیستم
یکم حال من بهتره این روزا/ پای حرفی که می زنم نیستم

فرش را به سمت تولید کارفرمایی سوق دهیم!
عبداللهاحراری

پرده اول؛ فاطمه خانم شــیرزنی است که در 
کنار مختصر کشــاورزی و دامــداری کارگاه 
قالیبافــی کــه دارد، هر چهار مــاه به اتفاق 
دختــرش یک قالــی برای تاجــر می بافته و 
دســتمزد خوبی می گرفته است. اما یک روز 
کســی از موسسه ای در گوشش می خواند که 
فاطمه خانم چرا فایــده کارت را فلان تجار 

بخورد خودت را برای خودت بباف!
پرده دوم؛ فاطمه خانم رابطه کاری خود را با تاجر قطع کرده و دست به کار میشود تا خودش 
برای خودش کار کند. با خون دل و قرض، دار و ابزار تهیه می کند و نهایتا چون دسترســی 
به جایی نداشته دخترش یک پک نخ و نقشه از یکی از شرکت ها می خرد. چراکه به او گفته 

شده تو میتوانی این را سه برابر پولی که الان به ما می دهی، به ما بفروشی!
پرده سوم؛ فاطمه خانم حالا مشغول بافت می شود و به امید درآمد بیشتر دستبافته خود را به 
اتفاق دخترش سریع می بافد و ابتدا با شرکتی که بسته نخ و نقشه را خریده، تماس می گیرد. 
اما پاسخی نمی شنود. به ناچار روانه بازار می شود. هر حجره فرش فروشی که می رود حداکثر 

قیمت خرید مواد اولیه را برای فروش فرش به او پیشنهاد می دهند!
پرده اخر؛ فاطمه خانم مجددا به همان تولیدکننده و تاجر مراجعه می نماید. حســین آقا که راه 
کسب و کار را خوب یاد گرفته، با روی خوش از فاطمه خانم استقبال می نماید و به او میگوید 
شــما که می خواســتی برای خودت ببافی، مواد اولیه و نقشه را از خودم می گرفتی و قالی را 
هم به خودم می فروختی. حالا هم یادتان بماند که ما یک خانواده هســتیم. من در صورتی 
کاســب هستم که به فکر منافع شما باشــم و شما هم بدانید که اگر من منافع نداشته باشم، 

طبعا بافنده ای مشغول بکار نخواهد شد!
ننیجه گیری و نکته مهم؛ در هر تیمی ولو بهترین بازیکنان را داشــته باشــد، یک مربی لازم 
دارد. هر فیلمی ولو بهترین هنرپیشه ها را داشته باشد، نیازمند یک کارگردان است. فرش هم 

اگر کارگردان نداشته باشد، طبعا ارزش افزوده اش حداقل خواهد بود.

جشنواره فیلم جاده ابریشم چین، بستری 
برای تبادلات فرهنگی و تجاری

هفتمین جشــنواره بین المللی فیلم جاده 
ابریشــم با شرکت 101 فیلم و برگزاری 
کارگاه های آموزشــی از جمله با حضور 

اصغر فرهادی، آغاز به کار کرد.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقل از خبرآنلایــن، هم زمان با آغاز 
هفتمین جشــنواره بین المللی فیلم جاده 
ابریشم در تاریخ 11 اکتبر برابر با بیستم 
مهر در شــهر شــی آن واقع در اســتان 
شانشی چین، به عنوان نقطه شروع جاده 

ابریشم باستانی، شبکه تلویزیونی سی.جی.تی.ان گزارشی با عنوان »چه انتظاری از جشنواره 
بین المللی فیلم جاده ابریشــم می رود«،  منتشر کرد.از بین 3500 فیلمی که از سراسر جهان 
به دبیرخانه این جشــنواره ارسال شده است و بیش از ۹0 درصد از آن ها فیلم های بین المللی 
هســتند، قرار است 1۷ فیلم توســط هیاتی از فیلمسازان مشهور و از جمله اصغر فرهادی، لو 
چوان و آموس گیتای انتخاب شوند.سی.جی.تی.ان نوشت: »بیش از ۷0 درصد از 101 فیلمی 
که قرار اســت در این جشــنواره به نمایش درآیند، مربوط به ۲5 کشور و منطقه ای می شوند 
که در امتداد طرح کمربند و جاده قرار گرفته اند؛ از جمله فیلم های کلاســیک فدریکو فلینی، 

کارگردان و فیلمنامه نویس ایتالیایی و اریک رومر، کارگردان و فیلمنامه نویس فرانسوی.
بر اســاس گزارش منتشر شده در شبکه ســی.جی.تی.ان، جشنواره فیلم می تواند فیلم سازان 
جدیدی را پرورش دهد؛ ماموریت این جشنواره ها همواره کشف فیلمسازان و پروژه های جدید 
بوده است.در مجموع 1۶ پروژه فیلمسازی از ۴18 نامزد مربوط به 1۷ کشور و منطقه در این 
جشنواره انتخاب خواهند شــد و تحت حمایت مالی تولید کنندگان و نهادهای تبلیغاتی قرار 
خواهند گرفت؛  مجموعه ای از فیلمســازان مشهور برای به اشتراک گذاری تجارب فیلمسازی 
و بحث درباره مســیرهای توســعه فیلم های داخلی و خارجی، برای شرکت در این جشنواره 
دعوت شده اند.اصغر فرهادی و شو ژنگ، کارگردان و بازیگر چینی در مستر کلاس سخنرانی 
خواهند کرد و سونگ جیا، بازیگر چینی نیز قرار است یک گفت وگوی از راه دور با مالگورزاتا 
شوموفســکا، کارگردان و فیلمنامه نویس و تهیه کننده لهستانی در پنل فیلم سازان زن برگزار 
کند.جشنواره بین المللی فیلم جاده ابریشم هر ساله برگزار می شود و شهرهای شی آن و فوژو، 
میزبان های دوره ای برگزاری این جشنواره ها هستند؛  این جشنواره یک سکوی بین المللی را 
برای تبادلات فیلم و تجارت فراهم می کند و بستری است برای تقویت همکاری و مبادلات 

فرهنگی بین چین و سایر کشورها و مناطقی که در امتداد طرح کمربند و جاده قرار دارند.
جشــنواره بین المللی فیلم جاده ابریشم، امسال تا تاریخ 1۶ اکتبر برابر با ۲5 مهر ادامه خواهد 

داشت.

کافه شعر

روزنامه دستبافته ها

خبر گواهینامــه درجه یک هنری، توســط دبیر 
شورای ارزشــیابی هنرمندان، نویسندگان و 
شاعران کشور به جمشید هاشم پور اعطا شد.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
خبرگزاری مهر، سیدمحمد طباطبائی نماینده 
وزیر و دبیر شــورای ارزشــیابی هنرمندان، 
نویســندگان و شاعران کشور و نماینده وزیر 
فرهنگ و ارشــاد اسلامی با حضور در منزل 
جمشید هاشم پور گواهینامه درجه یک هنری 

این هنرمند پیشکسوت را اعطا کرد.
طباطبایی هنگام اعطای گواهینامه درجه یک هنری این هنرمند گفت: جمشید هاشم پور را اگرچه خیلی ها 
در نگاه اول با فیلم های قهرمان محوری که ایشــان نقش قهرمان را در آن ها داشــته اند به یاد می آورند اما 

اهالی و کارشناسان حوزه سینما تایید می کنند که او در ژانرهای گوناگون درخشیده است.
وی ادامه داد: همکاری با کارگردان مهمی همچون زنده یاد رســول ملاقلی پور در 5 فیلم نشــان از میزان 

اعتماد به این بازیگر است. بازی ایشان در دو فیلم »هیوا« و »قارچ سمی« هیچ وقت فراموش نمی شود.
دبیر شــورای ارزشــیابی هنرمندان اظهار کرد: برای جمشید هاشــم پور فرقی نمی کند در یک فیلم نقش 
قهرمان داشــته باشــد یا یک نقش فرعی، برای او بازی خوب و صحیح ارائه کردن مهم اســت چنان که 

می توانیم فیلم هایی را نام ببریم که نقش اصلی نداشته اما حضورش ماندگار شده است.
گواهینامه درجه یک هنری در رشــته بازیگری ســینما توسط شورای ارزشــیابی هنرمندان، نویسندگان و 

شاعران کشور به جمشید هاشم پور اعطا شده است.

دبیر شــورای صنفی نمایش بــا بیان اینکه 
بلیت سینماها از اول آبان ماه تمام بها خواهد 
بود، تاکید کرد که قرار اســت شورای اکران 

آنلاین در آینده تشکیل شود.
به گزارش روزنامه» صبح امروز« و به نقل از 
ایرنا، مرتضی شایسته درباره مصوبات جلسه 
۲0 مهرماه شــورای صنفــی نمایش، گفت: 
این جلسه با حضور اعضای شورا و مدیرکل 
سینمای حرفه ای سازمان سینمایی در محل 
اتحادیه تهیه کنندگان تشکیل و مقرر شد از 
ابتدای آبان ماه بهای بلیت سینماها به روال 

قبل برگردد و در تمام روزهای هفته به جز ســه شــنبه ها تمام بها باشــد. به این ترتیب فقط روزهای سه 
شنبه بلیت سینماها نیم بها خواهد بود.وی با اشاره به این که اکران فیلم هایی که روی پرده هستند پس از 
بازگشایی سینماها همچنان ادامه خواهد داشت، افزود: فیلم سینمایی اینجا هم باران می بارد نادر طریقت و 
مردن در آب مطهر نوید محمودی به ترتیب در ســرگروه های سینمایی بهمن و ایران از 30 مهر ماه اکران 
خواهند شد.شایســته اضافه کرد: یکی دیگر از مصوبات امروز شورا این بود که از این پس تمام سینماهای 
کشور باید به عضویت سامانه سامفا که مربوط به اکران و فروش سینماهاست درآیند و دفاتر پخش مکلف 
هستند به سینماهایی که عضو سمفا نیســتند، فیلمی برای اکران ندهند.دبیر شورای صنفی نمایش درباره 
اینکه قرار بود در جلسه امروز شورای صنفی نمایش، موضوع شورای آنلاین هم به بحث گذاشته شود گفت 

قرار است این شورا به طور مجزا تشکیل شود.
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میخکوبشدگان!
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نیست  چیزی  رایانه ای 
که با آن غریبه باشیم 
و همه ما لااقل برای 
یک بار هم که شــده، 
آن را امتحــان کرده ایم. 
جوان  نسبتا  نسل  هرچند 
امــروزی نه تنها یک بار، 
که بسیار زمان بیشتری را 
برای آن صــرف کرده و 
این موضوع را می توان با 
بررسی تعداد افرادی که در دامنه دوستانمان 

قرار می گیرند، مورد ارزیابی قرار دهیم.
بازی سازی؛ یکی از پرسودترین صنایع 

فرهنگی
صنعت بازی ســازی یکی از مهم ترین صنایع 
فرهنگی هر جامعه اســت و ایــن حوزه در 
دنیــای IT نیز از بخش هــای مهم و جذاب 
دنیای دیجیتالی محسوب  می شود، به نحوی 
که هر روز در حال توسعه، بروزرسانی و کیفی 

شدن گام بر  می دارد.
در واقع بازی سازی یا توسعه بازی ویدئویی 
)Video game development( گونــه ای 
از فرایند توســعه نرم افزار اســت که در آن، 
بازی هــای ویدئویی عرضه می شــوند. این 
فرایند توسط توســعه  دهنده بازی ویدئویی 
انجام شــده و ممکن اســت از یک فرد که 
تنها به عنوان یک تجــارت به این  فعالیت 
می پردازد تا شرکت های حرفه ای و تخصصی 
که به همین منظور تأسیس شده اند، گسترده 
باشــد. بازی های ویدئویی همچنین  می تواند 
به صورت آنلاین نیز توسعه و انتشار یابد که 
با توجه به گستردگی میزان استفاده اینترنت 
از اســتقبال خوبی برخوردار شده و این روزها 
بازار گرمی را در رده ســنی نوجوان و جوان 

برای خود دست و پا کرده است.
صنعت بازی سازی امروزه یکی از پرسودترین 
صنایــع فرهنگی به حســاب می آید. چراکه 
علی رغــم هزینه های حداقلی برای شــروع 
فعالیت های تیمی، بــا توجه به بازار مصرفی 

پراقبالــش، ســود بســیاری را عایــد بازی 
ســازان  می کند. موضوعی که باعث شده تا 
فنلاندی ها دور تولید گوشــی موبایل را خط 
کشــیده و به سمت بازی ســازی کوچ کنند! 
اما بی شــک نقش پررنگ بازی های خارجی 
و در مقابل، نقش کمرنگ بازی های داخلی، 
بر کســی پوشیده نیست و ســامان دادن به 
موضوع فوق، نیازمند بازنگری از هدف بازی 
کردن و همچنین آســیب شناســی جایگاه 
بازی هــای دیجیتالی به منظور اثرات مخرب 

بر رفتار عمومی موضوعی قابل بحث است.
چالش های سرگرمی دیجیتال در ایران

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مهر، یک کارشــناس رسانه و فضای مجازی 
گفت: مطابق با نتایــج یکی از پیمایش های 
صورت گرفته، مردم ایران به طور متوســط 
روزانه بیــش از نیم ســاعت از وقت خود را 
به بازی و ســرگرمی های دیجیتال اختصاص 

می دهند.
محمد امین حاجی هاشــمی با اشاره به آمار 
وزارت ارشــاد مبنــی بر اینکــه بیش از 30 

میلیــون نفر در ایــران از بازی های رایانه ای 

و موبایلی اســتفاده می کنند، خاطرنشان کرد: 
کارکرد بــازی اگر با قانون، هدف و الگوریتم 
باشــد می تواند جامعه را به اهــداف متعالی 
برســاند. آگاهی بخشــی به جامعه در حوزه 
سرگرمی ســالم و افزایش نشاط اجتماعی در 
استاد بالادستی شورای عالی انقلاب فرهنگی 

نیز تاکید شده است و باید به آن توجه کرد.
وی با اشاره به تاکیدات رهبر انقلاب در سال 
۹۲ در جمــع اعضای شــورای عالی انقلاب 
فرهنگــی مبنی بر اینکــه »نباید دنباله روی 
خارجی ها در بازی های رایانه ای باشیم و باید 
بازی بومی و محلی را توســعه دهیم« گفت: 
800 بازی بومی و محلی ایرانی توسط وزارت 
ورزش و جوانان در ایران شناسایی شده است 
و ضرورت دارد که در این حوزه سیاستگذاری 

شود.
صنعت بازی های ویدئویی، بالاتر از صنعت 

سینما و موسیقی
این کارشــناس فضای مجازی با اشــاره به 
اینکه سیاســتگذاری برای صنعت بازی های 
دیجیتال در کشــورهای غربی صورت گرفته 
اســت، ادامه داد: صنعت بازی های ویدئویی 
در دنیا، صنعت ســینما، تلویزیون و موسیقی 
را بــه نوعی کنــار زده و بالاتــر از آنها قرار 
گرفته است؛ به نحوی که هم اکنون بازی در 
ســبد خانوار قرار دارد و به بیان دیگر کالای 
مصرفی روزانه مردم اســت. برای مثالارزش 
صنعــت بازی هــای ویدئویــی در دنیا 150 
میلیارد دلار تخمین زده می شود که از صنعت 
فیلم و سینما بالاتر است. البته این عدد هنوز 

به صنعت اسباب بازی و پازل نمی رسد.
وی بــا هشــدار در خصوص اعتیــادآوری 
بازی های رایانه ای و ترویج محتوای خشونت 
به عنوان بیشــترین محتوایی که بازی های 
رایانه ای با آن مواجه هستند، گفت: نهادهای 
مرتبط در کشــور باید در مورد سرگرمی های 
مردم فکری بکنند و باید مشخص شود کدام 
یک از ســرگرمی ها بر مبنای الگوی تمدنی 
ما و نیــز مباحث روانشناســی و فرهنگی و 
اجتماعی سالم تر است تا همان ها ترویج پیدا 

کنند.
نقش محتوای بازی ها در شکل گیری افکار 

کودکان و نوجوانان
یک عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی 
نیز با اشاره به تاثیر بازی و سرگرمی دیجیتال 
در میان جوانان، نوجوانان و حتی میانســالان 
در جوامع امروزی گفت: نقشی که بازی های 
شبکه ای در حوزه فرهنگ و اقتصاد کشورها 
ایفــا می کنند باعث می شــود که مــا نیز در 
مباحث جدی حاکمیتی، نگاه خود را به بحث 
محتوا و سرگرمی و اثرات آن در شکل گیری 

فکر کودکان و نوجوانان معطوف کنیم.
رسول جلیلی با بیان اینکه در حوزه فرهنگی 
نیازمند تنظیم گری و  بازی های دیجیتال  نیز 
مقررات گذاری هســتند، خاطرنشان کرد: از 
بنیاد ملی بازی هــای رایانه ای انتظار می رود 
که در این بخش قوی تــر عمل کند و مرکز 
ملی فضــای مجازی نیز به عنــوان قرارگاه 
فضای مجازی کشــور، می تواند در این حوزه 

ساماندهی ایجاد کند.
وی با تاکیــد بر اینکه بازی هــای دیجیتال 
در حوزه هــای فرهنگی و اقتصادی کشــور 
اثرگذار هســتند، گفت: به زودی و با حضور 
تکنولوژی هــای جدید، بازی هــای دیجیتال 
گردش مالی بالایی را به چرخش در می آورند 
و از این رو باید به چشــم صنعت به آن نگاه 
کرد. امــا مادامی که بازی هــای خارجی به 
صورت رایگان و قفل شکســته در کشور در 
دسترس عموم است، صنعت بازی داخلی در 

ایران شکل نمی گیرد.
صادرات بازی های دیجیتال فرصت 

مغتنمی است
عضو حقیقی شــورای عالــی فضای مجازی 
گــف: در صورتی که قانــون اخذ عوارض از 
بازی های خارجی جدی گرفته شود،عواید آن 
می تواند در قالب تسهیلات در اختیار صنعت 
بومی بازی قرار گیــرد اما این قانون تاکنون 

اجرایی نشده است.
این استاد دانشگاه با اشــاره به اینکه از نظر 
فرهنگی و اقتصــادی نیز صادرات بازی های 

دیجیتال فرصت مغتنمی اســت که با توجه 
به حجــم فارغ التحصیلان ICT کشــور دور 
از ذهن نیســت، ادامه داد: گرایش بازی های 
رایانه ای در سطح کارشناسی ارشد هم اکنون 
در دانشــگاه علم و صنعت وجــود دارد و جا 
دارد سایر دانشگاه ها نیز تشویق به ایجاد این 
گرایش شــوند. چرا که بازی هــای رایانه ای 
یک فناوری ترکیبی چندوجهی اســت که از 
هوش مصنوعی و پردازش در مقیاس وســیع 

شبکه های کامپیوتری بهره می برد.
جلیلی گفت: بدون شــک ستاد صنایع نرم و 
خلاق معاونت علمی ریاســت جمهوری نیز 
می تواند ورود کند و با ایجاد شتابدهنده هایی 
در حوزه بازی به توســعه ایــن بخش توجه 
ویژه ای داشــته باشــد. به طــور کل به نظر 
می رســد اگر همان توجهی کــه اوایل دهه 
۹0 به بحث بازی های رایانه ای شد بار دیگر 
در کشــور صورت گیرد، حتمــاً می توانیم در 
این حوزه بهتر عمل کــرده و این صنعت را 
قدرتمند کنیم و جلــوی هجمه فرهنگی در 
این بخش را بگیریم و حتی به صادرات بازی 

فکر کنیم.

حاجیهاشمی:

مردمایرانبهطور

متوسطروزانهبیش

ازنیمساعتازوقت

خودرابهبازیو

سرگرمیهایدیجیتال

اختصاصمیدهند

جلیلی:نقشیکه
بازیهایشبکهایدر
حوزهفرهنگواقتصاد
کشورهاایفامیکنند
باعثمیشودکهمانیزدر
مباحثجدیحاکمیتی،
نگاهخودرابهبحثمحتوا
وسرگرمیواثراتآندر
شکلگیریفکرکودکانو
نوجوانانمعطوفکنیم

بازگرداندن آثار تاریخی پس از 15 سال
یک گردشگر که مجموعه ای از آثار باستانی را 
از شهر تاریخی »پمپئی« ربوده بود درحالی که 
مدعی شده آن ها طلسم شده اند این آثار را پس 

از 15 سال بازگرداند.
به گزارش روزنامــه» صبح امروز« و به نقل از 
گاردین، یک خانم کانادایــی به نام »نیکول« 
بســته ای حاوی دو موزاییک، بخشــی از یک 
کوزه و قســمتی از یک سرامیک تاریخی را به 
همراه یک نامه از اعتراف هایش به یک آژانس 
مســافرتی در »پمپئی« واقــع در جنوب ایتالیا 

فرستاد.
»نیکول« هنگام سفرش به پارک باستان شناسی 
»پمپئــی« در ســال ۲005، دهه ۲0ســالگی 
زندگی اش را ســپری می کرد. این گردشــگر 
معتقد است ســرقت این مجموعه آثار تاریخی 

سبب وقوع مجموعه ای از بدشانسی ها از جمله 
دو مرتبه ابتلا به ســرطان ســینه و همچنین 

تجربه مشکلات اقتصادی شده اند.
»نیکول« در نامــه ای که به همــراه این آثار 
تاریخی فرستاده نوشته است: »لطفا این آثار را 

پس بگیرید، برایم بدشانسی آوردند.«
این گردشــگر می گوید در زمان ســرقت قصد 
داشته بخشــی از تاریخ را که هیچ کس دیگر 
نمی تواند داشــته باشــد، در اختیار داشته باشد، 
اما اکنون معتقد اســت این آثار انرژی منفی در 

ارتباط با آن سرزمین ویران شده دارند.
»پمپئی« در ســال ۷۹ میلادی زیر خاکســتر 
ناشــی از فوران کوه »وزوو« مدفون شد و در 

قرن شانزدهم بود که بقایای آن کشف شد.
این مــکان تاریخــی یکــی از پربازدیدترین 

مقصدهای گردشگری ایتالیا است و سال هاست 
که مشکل سرقت آثار تاریخی این مکان توسط 

گردشگران وجود دارد.
»نیکول« در بخشی از نامه خود می گوید از این 
اتفاق درس گرفته و از خداوند طلب بخشــش 
دارد.امــا »نیکــول« تنها فردی نیســت که از 
دزدیدن آثار این مکان پشیمان شده است. یک 
نامه اعتراف به همراه مجموعه ای از سنگ های 
تاریخی که در سال ۲005 ربوده شده بودند نیز 

از طرف یک زوج کانادایی ارسال شده است.
در طول ســال های اخیر آثار باستانی مسروقه 
بســیاری به همــراه نامه هایی بــه »پمپئی« 
پــارک  مســوولان  شــده اند.  بازگردانــده 
باستان شناســی پمپئی یک موزه را به نمایش 

این آثار اختصاص داده اند.
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ورود و خروج 4 میلیون مسافر به پایانه های 
مسافربری مشهد 

مدیر عامل ســازمان پایانه های مســافربری 
شهرداری مشــهد از کاهش 55 درصدی ورود 
و خروج مســافر به پایانه های مسافربری این 
شهر در شش ماهه نخست سال جاری خبر داد.
 بــه گزارش صبح امروز، جــلال قربانی که در 
ادامه نهضت پاســخگویی با حضــور در مرکز 
ارتباطات مردمی 13۷پاسخگوی مستقیم تماس 
های شــهروندان بود، با اعــلام این خبر اظهار 

داشت: در ۶ ماهه نخست سال جاری، چهار میلیون و ۴۶8 هزار نفر به پایانه های مسافربری 
مشــهد ورود و خروج داشته اند که نشان از کاهش 55 درصدی ورود و خروج مسافر نسبت 
به مدت مشــابه سال گذشته دارد.وی با اشــاره به اینکه سرویس دهی به این تعداد مسافر، 
روزانه توســط حدود دو هزار و ۲00 دســتگاه اتوبوس صورت گرفته است، ادامه داد: در 15 
روزه ابتدایی مهرماه ســال جاری، 3۷ هزار و ۶3۷ دستگاه اتوبوس به پایانه های مسافربری 
مشــهد ورود و خروج داشــته اند که این رقم نیز نسبت به مدت مشابه سال قبل کاهش 1۷ 

درصدی را نشان می دهد.
مسافرگیری اتوبوس های بین شهری با 50 درصد ظرفیت

قربانی در توضیح اینکه چرا تعداد اتوبوس ها به نســبت مسافر کاهش نیافته است، گفت: با 
توجه به دستورالعمل های ابلاغی، به خاطر شیوع ویروس کرونا، اتوبوس ها باید با 50 درصد 
ظرفیت خود مسافرگیری کنند.وی اضافه کرد: رعایت این موضوع علاوه بر نظارت در پایانه 
ها، توسط گشت کنترلی مشترک که اولین مورد در ملک آباد مستقر شده و دومین مورد هم 
به زودی در ایســتگاه سوار میثاق استقرار خواهد یافت و آیین نامه انظباطی آن هم به زودی 
برای تصویب به شورای اسلامی شهر ارسال خواهد شد، کنترل می شود.مدیر عامل سازمان 
پایانه های مســافربری شهرداری مشهد از همه شــهروندانی که اتوبوس را برای مسافرت 
بین شهری انتخاب کرده و در پایانه های مسافربری مشهد تردد می کنند درخواست کرد تا 
درخواست ها، انتقادات و پیشنهادات خود را در این حوزه با 13۷ در میان بگذارند تا در اسرع 

وقت با این درخواست ها پاسخگویی و رسیدگی شود.

امهال بازپرداخت تسهیلات بانکی برای 
کسب وکارهای گردشگری و 

هتلداری تا پایان سال 99
معاون ســرمایه گذاری و تأمین منابع اداره کل 
میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی 
خراســان رضوی گفــت: با توجه به شــرایط 
پاندمیک و خســارت واردشــده ناشی از شیوع 
ویروس کرونــا، بازپرداخت تســهیلات بانکی 

برای کســب وکارهای گردشگری و هتلداری تا پایان سال 13۹۹ امهال شد.به گزارش صبح 
امروز، احمد دیناری با اعلام این خبر افزود: بر اســاس مصوبه ســی و هشتمین جلسه ستاد 
ملی مقابله با ویروس کرونا برای کســب وکارهای آســیب دیده در حوزه گردشگری موضوع 
ابلاغیه شماره ۹۶8۹ مورخه 13۹۹/۲/۷  در زیر دسته ها، مصوبه کارگروه مقابله با پیامدهای 
اقتصادی ناســی از شــیوع ویروس کرونا، مقررشده اســت که بازپرداخت تسهیلات بانکی 

دریافتی توسط کسب وکارهای گردشگری و هتلداری تا پایان سال امهال شود.
او ادامه داد: در این جلســه با تمدید مهلت پرداخت حق بیمه ســهم کارفرمائی ســال ۹۹ 
و هزینه هــای آب، برق و گاز ســال ۹۹ و هزینه های مالیاتی سررســید ۹۹ تا پایان ســال 
جاری موافقت شــده اســت.دیناری افزود: هم چنین در این جلســه با پرداخت تسهیلات به 
کسب وکارهای آســیب دیده حوزه گردشگری بر اســاس بنگاه محوری مطابق دستورالعمل 
مصوب کارگروه اقتصادی مقابله با پیامدهای ناشــی از شــیوع ویروس کرونا موافقت شده 
و متقاضیان می توانند تا پایان آذرماه ســال جاری ثبت نام کننــد.او تصریح کرد: بازپرداخت 
اقســاط این تسهیلات از اول اردیبهشــت 1۴00 خواهد بود و بنگاه هایی که با دستورالعمل 
قبل تسهیلات دریافت کرده اند نیز مجاز به دریافت مابه التفاوت تسهیلات طبق دستورالعمل 
جدید خواهند بود.دیناری گفت: دســتورالعمل اجرایی به زودی ابلاغ و اطلاع رســانی لازم به 

بهره برداران و کسب وکارهای گردشگری و هتل داری استان انجام خواهد شد.

پیش بینی 4۰ درصدی اشغال واحدهای 
اقامتی مشهد در دهه پایانی صفر

معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایــع دســتی خراســان 
رضوی گفت: به نظر می رسد درصد اشغال 
واحدهای اقامتی و هتل ها برای دهه پایانی 
صفر در مشــهد به ۴0 درصد برسد.یوسف 
بیدخوری در گفت وگو با ایســنا در خصوص 
درصد اشغال هتل های مشهد در ایام اربعین 
اظهار کرد: بر اســاس مصوبه ستاد استانی 
مقابله با کرونــا، موضوع تعطیلی  واحدهای 

اقامتی از ابتدای سال تا انتهای اردیبهشت ماه دنبال شد اما پس از تصمیم گیری های مجدد، 
واحدهای اقامتی از ابتدای مرداد ماه که مصادف با عید فطر می شد، بازگشایی شد. آن زمان 

درصد اشغال واحدهای اقامتی مشهد بین 15 تا ۲0 درصد بود.
وی افزود: این روند تا ابتدای شهریور ادامه داشت اما آغاز محرم موجب شد اشغال واحدهای 
اقامتی این شهرســتان به ۴0 درصد برسد اما بازگشــایی مدارس که امسال نیز زودتر اتفاق 
افتاد و تغییر فصل، باعث کاهش روند اشــغال مراکز اقامتی شــد و درصد اشغال ها به همان 
15 تا ۲0 درصد بازگشــت.معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع 
دستی خراســان رضوی ادامه داد: به نظر می رســد برای تعطیلی های دهه آخر صفر درصد 
اشــغال  واحدهای اقامتی به همان ۴0 درصد برســد. البته با توجه به اینکه امســال موضوع 
زائران پیاده منتفی اســت و واحدهای غیر رســمی نیز مجوز فعالیت نخواهند داشت، این دو 
مورد می تواند به افزایش درصد اشــغال واحدهای اقامتی در تعطیلی های پیش رو کمک کند 
اما فکر نمی کنم که درصد اشــغال ها در تعطیلات دهه آخر صفر به بیش از 50 درصد برسد.

بیدخوری در خصوص آمار رزرو واحدهــای اقامتی برای دهه آخر صفر گفت: با وجود اینکه 
مخاطب هیات های مذهبی از ابتدا هتل هــا نبوده اند، نمی توان آمار دقیقی از رزرو واحدهای 
اقامتی اعــلام کرد.وی در مورد رعایت  پروتکل های بهداشــتی در واحدهای اقامتی در این 
ایام خاطرنشــان کرد: پروتکل های بهداشتی از ابتدا توسط وزارتخانه های  بهداشت و میراث 
فرهنگی در چند مرحله به ما ابلاغ شده و واحدهایی که در حال حاضر بازگشایی شده اند، به 
خوبی در حال رعایت پروتکل های بهداشــتی هستند و تا امروز هیچ گزارشی مبنی بر اینکه 
مشــکلی به لحاظ آلودگی کرونا برای فردی در هتل ها به وجود آمده باشد، نداشته ایم. البته 
لازم به ذکر اســت که در حال حاضر تقریبا سه چهارم از واحدهای اقامتی ما فعالیتی ندارند.
معاون گردشــگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی 
تصریح کرد: به واســطه درصد اشــغال پایین واحدهای اقامتی فعال، تراکمی در واحدهای 
اقامتی وجود ندارد و ما در جلسه خدمات سفر استان نیز اعلام کردیم که نگرانی بابت شیوع 
کرونــا در واحدهای اقامتی تحت پوششــمان نداریم.بیدخوری اضافه کــرد: البته واحدهایی 
که مجاز به فعالیت نیســتند نیــز در بازدیدهایی که به صورت منظم در حال انجام اســت، 
شناسایی شده و با آن  برخورد شده است. همین واحدها هم نتوانسته اند در این دوران فعالیت 
خاصی انجام دهند چرا که به واسطه قیمت های مناسب واحدهای اقامتی رسمی، مسافران از 

واحدهای اقامتی غیر رسمی کمتر استقبال می کنند.

خبر

مدیرعامل ســازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شــهرداری مشــهد از راه اندازی 
ســامانه نوین پیشگیری از نفوذ ســایبری در تعدادی از نقاط فرعی اتصال به مرکز 

داده شهرداری خبر داد.
به گزارش صبــح امروز محمد جواد رجائیان با اعلام ایــن خبر گفت: با راه اندازی 
ســامانه IPS در مناطق یک، 8، 10، 11، 1۲ و نیز شهرداری مرکز، امکان شناسایی 
و پیشــگیری از حملات ســایبری و نفوذ به مرکز داده شهرداری مشهد به صورت 

هوشمند فراهم شده است.
مدیرعامل سازمان فناوری اطلاعات و ارتباطات شهرداری مشهد افزود: این سامانه 
با بهره  گیری از تجهیزات بومی ســاخت ایران و توان مندی داخلی فعال سازی شده 

اســت و مراحل آزمایشــی آن، پیش از این در منطقه 1۲ طی شده که با توجه به موفقیت آمیز بودن نتایج حاصل شده، اکنون 
به صورت گسترده  تری مورد استفاده قرار می گیرد.

وی با تأکید بر ارتقای سامانه پیشگیری از نفوذ سایبری در شهرداری مشهد نسبت به گذشته اظهار کرد: سامانه هایی که قبلا 
مورد استفاده قرار می گرفت، صرفا قادر به شناسایی تهدیدات بود و به همین خاطر لازم بود مقابله با آنها توسط نیروی انسانی 
و کارشناسان مربوط انجام شود. اما سامانه IPS که در حال حاضر مورد استفاده قرار می گیرد، علاوه بر شناسایی، می تواند به 

صورت هوشمند با تهدیدات سایبری مقابله و آنها را دفع کند.
رجائیان با اشــاره به گســترش این سامانه در آینده افزود: در مراحل بعد، ســامانه IPS به تمام مناطق شهرداری توسعه پیدا 

می کند تا در تمام مناطق فرعی مرکز داده شهرداری از امینت خوبی برخوردار باشیم.

رئیس شــورای اسلامی شهر مشــهد گفت: ۲50هزار مترمربع از پیاده روها امسال، 
برای نابینایان مناسب سازی می شود.

به گزارش صبح امروز، محمد رضا حیدری، روز گذشــته در ابتدای یکصد و نهمین 
جلسه علنی شورای شهر با اشاره به تشییع پیکرهای پاک تعدادی از شهدای مدافع 
حرم در مشــهد، افزود: شهدای مدافع حرم با ایثار جان، گروه خطرناک داعش را در 
آن سوی مرز ها زمین گیر کرده و امنیت و آرامش را برای ایران به ارمغان آوردند که 

یادشان را گرامی می داریم .
وی درادامه به مراسم تدفین استاد محمد رضا شجریان درآرامگاه فردوسی اشاره و 
اظهارکرد: از همه دستگاه ها ازجمله شهرداری مشهد ، معاونت فرهنگی واداره کل 

روابط عمومی و بین الملل شهرداری برای برگزاری منظم و در شان مراسم تدفین استاد محمد رضا شجریان تشکر می کنیم.
حیدری همچنین به ۲۴ مهرماه، روز جهانی عصای ســفید اشــاره و اضافه کرد: شورای پنجم و مدیریت شهری در این دوره 

پیوسته سعی داشته تا تسهیلات مناسبی را برای بهره گیری افراد نابینا و کم بینا از خدمات شهری فراهم کند.
حیدری تصریح کرد: برهمین اســاس، سیاست گذاری های مختلفی از جمله مناسب سازی معابر و پیش بینی ۶0 سفر رایگان 

در ماه برای این عزیزان انجام شده است.
رئیس شورای اسلامی شهرمشهد با بیان اینکه طی سال گذشته ۲۹0 هزار مترمربع از پیاده روهای شهر برای تردد نابینایان 
و کم بینایان مناسب سازی شده است، خاطرنشان کرد: با برنامه ریزی های انجام شده امسال نیز ۲50 هزارمترمربع از پیاده 

روهای شهر مناسب سازی خواهد شد.

راهاندازیسامانهنوینپیشگیریازنفوذسایبری 2۵۰هزارمترمربعازپیادهروهامناسبسازیمیشود

باتصویبشورایاسلامیشهر:

نامشجریانبرتابلوهایمشهدنقشمیبندد
با تصویب شورای شهر مشــهد، خیابان ارشاد 
مشهد به نام محمد رضا شــجریان نام گذاری 
شد.  به گزارش صبح امروز در یکصد و نهمین 
جلســه علنی پنجمین دوره شورای شهر مشهد 
که روز گذشته در تالار شهر برگزار شد و لایحه  
دوفوریتی تغییر نام خیابان ارشــاد مشهد به نام 
محمدرضا شــجریان تصویب شــد، هم چنین 
مصوب شد که سردیس استاد شجریان در این 

خیابان نصب شود.
این لایحــه  که دو فوریتی بودن آن با 13 رای 
موافق به تصویب رسید به این شرح است: »ماده 
واحده: شهرداری مشهد مکلف است باتوجه به 
منظومه فرهنگی و ادبی شکل گرفته به لحاظ 
نامگذاری در بلوار فردوسی، بلوار فردوسی، بلوار 
خیام و خیابان اخوان ثالت، حدفاصل بلوار شهید 
صادقی تا خیابان خیام )خیابان ارشاد فعلی( را به 

نام »محمدرضا شجریان« نامگذاری کند.
تبصره: شهرداری مشهد موظف است سردیس 
مناســب با شان و جایگاه ایشــان را طراحی و 
نسبت به نصب آن در دو سوی بلوار اقدام کرده 
و نتیجه اقدام فوق را در اســرع وقت به شورای 

اسلامی شهر گزارش و اعلام نماید.«
نظام و امنیت در مراســم خاکســپاری اســتاد 

شجریان برقرار بود
حمیدرضــا موحدی زاده، نایب رئیس شــورای 
اسلامی شهر مشــهد به عنوان موافق طرح و 
دوفوریت اظهار کرد: شهر ما مشهد مرکز توجه 
مردم ایران است. مشــهد در سال های اخیر به 

عنوان پایتخت فرهنگی جهان اســلام بوده و 
تلاش های زیادی برای رســیدن به این مسئله 
شــده است. هویت شهرما یک هویت منشوری 
است. شــورای پنجم مشــهد توجه عمیقی به 

مجموعه فرهنگی و ادبی توس کرد.
وی افــزود: مقام معظم رهبری بــرای توس، 
نگرانی هایی داشتند که شورای پنجم برای رفع 
آن پیش قدم شد. در ایام اربعین حسینی، شجره 
نام آور جهانی مشــهد استاد شجریان به رحمت 
خدا رفتند. طبق وصیت ایشــان، استاد در توس 
مشهد به خاک ســپرده شد. مردم ما در مراسم 
ایشان، آرامش خاصی از خود نشان دادند. نظام و 

امنیت در این مراسم برقرار بود.
موحدی زاده گفت: این مســئله ثابت کرد اگر به 
مردم احتــرام بگذاریم، مردم نیز نظم را رعایت 
می کنند و با ما همراه خواهند شد. با وجود اینکه 
گفته شده بود کروناست در پیشخوان و جلوخان 
جمعیت انبوهی از مردم بــا فاصله اجتماعی و 
ماســک آمده بودند. هیچکس آن ها را دعوت 
نکرده بود. خودشان از مشهد و سایر شهرها به 
مراســم آمده بودند. همه ارگان ها سعی کردند 
فضای مناسبی در شأن استاد شجریان به وجود 
بیاید. کلیپ های مختلفی از این مراســم منتشر 
شد که هنرپروری مردم مشهد را نشان داد. مردم 
ما صدای بی نظیر استاد شجریان را دوست داشته 

و دارند.
نایب رئیس شــورای اســلامی شــهر مشهد 
خاطرنشان کرد: رسالت استاد شجریان به گفته 

خودشــان همانطور که فردوسی اصالت زبان 
فارســی را نگه داشت، ایشان موسیقی ایران را 
احیا و زنده کردنــد. این موضوعات دو فوریت 
طرح را می رساند. زادگاه ایشان مشهد بوده و در 
توس فردوسی دفن شدند. انتظار ایران و مردم 
شهر از ما  این اســت که در فضای معنوی و 
فرهنگی که در شــهر شکل گرفته است، ما در 
نام گذاری خیابانی به نام ایشان پیشگام شویم. 
همچنان که خاکســپاری ایشــان بدون هیچ 
مشکلی انجام شــد. نام گذاری خیابانی به نام 

ایشان وظیفه ماست.
همچنین ســید مســعود ریاضی، عضو شورای 
اسلامی شهر مشهد به عنوان موافق  این طرح 
عنوان کرد: شهرهای مختلف ایران، خیابانی به 
نام آقای شــجریان نام گذاری کردند. باتوجه به 
حضور پیکر اســتاد در توس، ضرورت است که 
خیابانی به نام ایشان نام گذاری شود. ما با توجه 

به نماینده مردم بودن باید این کار انجام دهیم.
مردم اگر حس کنند نظرات آن ها در نظر 

گرفته نمی شود، همراه نخواهند بود
بتول گندمی، عضو شورای اسلامی شهر مشهد 
نیز به عنوان موافق، بیــان کرد: آنچه که مهم 
است، این است که انسجام و همدلی باید ادامه 
پیدا کند. مردم اگر حس کنند دیگر نظرات آن ها 

در نظر گرفته نمی شود، همراه نخواهند بود.
اگــر مردم حــس کنند نظر آن هــا نظر گرفته 
می شود، همراه خواهند شد. اینجا شهر امام رضا 
)ع( است. باید در راستای انسجام و همدلی بیشتر 

مراعات کنیم. کارهایی که انجام می شــود، باید 
برای انسجام همدلی باشد. بخشی از افراد جامعه 
خواســته هایی دارند، نمی توان روی درخواست 
آن ها خط کشــید. وقتی خواست مردم در نظر 
بگیریم، می بینیــم که مردم همکاری و تعامل 
دارند. ما در شرایطی هستیم که باید انسجام را 

افزایش دهیم.
محمدهادی مهدی نیا، عضو شــورای اسلامی 
شهر مشــهد در مقام سوال، تاکید کرد: چندماه 
پیش، جامعه مهندسان درخواست داشتند نام این 
خیابان به نام مهندس یا مهندســین تغییر داده  
شود. گفته شد که نظر سنجی مردمی انجام شده 
که آیا این نام زده شــود یا خیــر. آیا برای این 

نام گذاری نیز نظرسنجی انجام شده یا خیر؟
حمیدرضاموحــدی زاده، نایب رئیس شــورای 
اسلامی شهر مشهد در پاسخ به مهدی نیا تشریح 
کرد: این موضوع قیاس مع الفارغ اســت. مردم 
درخواست نام خیابانی به نام استاد دارند. این کار 

مشکلی به وجود نخواهد آمد.
استاد محمدرضا شجریان، شجریان یا 

محمدرضا شجریان؟
محسن حســینی پویا، در مقام پیشنهاد اظهار 
کرد: این خیابان مدعیــان زیاد دیگری دارد. به 
نام هر کســی بگذاریم نارضایتی وجود دارد، اما 
این نام  گذاری هماهنگــی را به وجود می آورد. 
همچنین این خیابان نام تکراری دارد و ضرورت 
دارد تغییر پیدا کند. عنوان »اســتاد محمدرضا« 
حذف شود و تنها فامیلی ایشان باشد و اینگونه 

نام پدر، پسر و پدربزرگشان گرامی داشته شود.
سیدمسعود ریاضی در قالب پیشنهاد، عنوان کرد: 
من پیشنهاد می کنم تنها عنوان »استاد« حذف 

شود و محمدرضا بماند.
حمیدرضاموحدی زاده خاطرنشان کرد:  آنچه که 
بین مردم جامعه مصطلح شده است، محمدرضا 
شجریان است. استاد را می توان حذف کرد اما 
محمدرضا را خیر، چرا که نام ایشان باید در تارک 

تاریخ بدرخشد.
گفتنی است که پیشــنهاد حذف عنوان »استاد 
محمدرضــا« بــا ۶ رای موافــق، 3 ممتنع و ۴ 
مخالف تصویب نشــد اما حذف عنوان »استاد« 

با 13 رای موافق به تصویب رسید.
دیگر مصوبات شورا

تهیه بانک اطلاعاتی و ســاماندهی متکدیان، 
بی خانمانــان، افراد ولگــرد، لایحه تهیه بانک 
اطلاعاتی و ساماندهی متکدیان و بی خانمانان، 
یکی دیگر از دیگر مصوبات جلســه علنی روز 

گذشته شورای شهر مشهد بود. 
همچنیــن تصویب لایحه پیاده ســازی فرایند 
شهروند ســپاری خدمات در بستر الکترونیک، 
تصویب لایحه اصلاح تبصره ۲ ماده ۶3 قرارداد 
مشارکتی پروژه ابرار ۴،لایحه آئین نامه اجرایی 
ســتاد بازآفرینی مناطق شهری مشهد و لایحه 
پروژه سرمایه گذاری، ســاخت، تجهیز و بهره 
برداری از المان های هوشــمند شهری از دیگر 
مصوبات یکصد و نهمین جلســه علنی شورای 

اسلامی شهر مشهد بود.

ســازمان  مدیرعامل 
پــارک هــا و فضای 
مشهد  شهرداری  سبز 
آگاهی  افزایش  گفت: 
شهروندان  شناخت  و 
را در گسترش باغ بام 

ها ضروری است.
صبح  گــزارش  بــه 
احمدرضــا  امــروز، 
اینکه  بیان  با  سلامی 
افزون  روز  افزایــش 
پیشــرفت  جمعیــت، 
کمبود  و  تکنولــوژی 
فضــای فیزیکــی در 
شــهرها، رشد فضای 

سبز از جمله باغ بام ها را می طلبد، اظهار کرد: باغ بام ها یکی از نوآورانه ترین و مقرون به صرفه ترین راه 
هایی است که شهرها می توانند برای بهبود محیط زیست شهری از آن استفاده کنند.

وی افزود: یکی از مهم ترین دلایل ایجاد باغ بام ها ذخیره انرژی، توســعه بهبود محیط زیســت شهری و 
افزایش کیفیت زندگی شهروندان در محلات است.

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد بیان کرد: کاهش رواناب ها، محافظت از سقف 
ســاختمان ها در برابر اثرات جانبی مکانیکی و حرارتی، مانعی در برابر گرم شــدن بیش از حد در تابستان 
و ســرد شدن در زمستان، کاهش آلودگی صوتی، افزایش فضای ســبز و ... از سایر مزایای احداث باغ بام 

ها است.
سلامی با تاکید بر ضرورت افزایش آموزش های شهروندی در این زمینه، اعطای تسهیلات تشویقی بیشتر، 
تدوین قوانین حفظ و ارتقای محیط زیســت، تدوین ضوابط و مقررات ساختمانی و ...، تصریح کرد: در حال 
حاضر به ازای هر متر مربع باغ بام تســهیلات تشویقی به مبلغ 550 هزار تومان از سوی شهرداری مشهد 

به شهروندان پرداخت می شود.
وی خاطرنشــان کرد: از شهروندانی که اقدام به دریافت پروانه برای احداث ساختمان های جدید می کنند، 
درخواســت می شود تا با تکمیل فرم های شهرســازی از همان ابتدا برای احداث باغ بام اقدام نمایند و با 
www. Parks. مراجعه به ســایت ســازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد به نشــانی اینترنتی

mashhad.ir از فعالیت شرکت های مجری باغ بام مطلع شوند.

معاون خدمات شهری شهرداری مشهد از کاشت بیش از 500 هزار بوته گل داوودی در رنگ های گوناگون 
در سطح شهر مشهد هم زمان با آغاز فصل پاییز خبر داد.

به گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی با بیان این مطلب، اظهارکرد: گل های داوودی یکی از زیبا ترین گل 
های پاییزی هســتند و مقاومت آن ها به شرایط آب و هوایی شهر مشهد و تنوع رنگی بی نظیرشان باعث 
شده تا از این گل های بسیار زیبا به عنوان یکی از گل های مناسب کاشت در فصل پاییز مشهد یاد شود.
وی افزود: کاشت این بوته های گل از ۲5 شهریور در سطح شهر آغاز شده و تا 15 آبان ادامه خواهد داشت 

و تاکنون کاشت این گل ها در سطح شهر پیشرفت ۴0 درصدی داشته است.
معاون خدمات شهری شهرداری مشهد تصریح کرد: هر سال در شهر مشهد، جشنواره گل های داوودی با 
شکوه بسیار زیادی برگزار می شد، اما امسال با توجه به شیوع بیماری کرونا و به منظور پرهیز از تجمع مردم 
در بوستان ها و رعایت پروتکل های بهداشتی جشنواره گل های داوودی لغو شده و در مقابل با کاشت این 

گل های رنگارنگ در محورهای اصلی شهر فضا آرایی پاییزه در حال انجام است.
یعقوبی ادامه داد: به همین منظور دو مســیر اصلی برای کاشــت گل های داوودی انتخاب شــد که مسیر 
اول حدفاصل میدان آزادی، بولوار ملک آباد، میدان فلســطین، بولوار احمدآباد، خیابان بهار و میدان بســیج 
و مســیر دوم میدان استقلال، بلوار فردوسی، میدان فردوســی، بلوار قرنی، میدان توحید و میدان شهدا در 

نظر گرفته شده است.
وی تاکید کرد: علاوه بر گل های داوودی امسال بیش از سه میلیون بوته گل پاییزی شامل همیشه بهار، 
بنفشه، مینا چمنی، کلم و ... در فضایی به وسعت بیش از 5۹ هزار متر مربع در میادین و سطح شهر کاشته 

خواهد شد.
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انگارپرسپولیس
یتیماستو
صاحبندارد

سـرمربی تیـم فوتبال پرسـپولیس بـا انتقاد 
بـا  گفـت:  تیـم  ایـن  موجـود  شـرایط  از 
قهرمانـی در لیـگ برتر و فینالیسـت شـدن 
بازیکنـان  بـا  مـا  تمریـن  اولیـن  آسـیا  در 

اصلـی برگـزار شـد.
بـه گـزارش مهـر، یحیـی گل محمـدی در 
حاشـیه تمریـن امـروز پرسـپولیس گفـت: 
وضعیـت تیـم مـا این اسـت که مـی بینید. 
بـا 1۴ امتیـاز اختـلاف قهرمـان لیـگ برتر 
شـدیم و توانسـتیم بـه عنـوان فینالیسـت 
لیـگ قهرمانـان آسـیا قهرمـان غرب آسـیا 
شـویم. امـروز هـم اولیـن تمرین مـان بعـد 
از ایـن قهرمانی ها اسـت و متاسـفانه نیمی 
از بازیکنـان کـه نیامده انـد و نیمـی هـم در 
اردوی تیـم ملـی هسـتند و بـا تعـداد کمی 

بازیکـن تمریـن می کنیـم.
سـرمربی تیـم فوتبـال پرسـپولیس افـزود: 
قـرار بـود دیروز بـا بازیکنـان تسـویه کنند 
امـا ایـن بار هـم نکردند. بـرای چندمین بار 
اسـت کـه چنین قـول هایـی را مـی دهند 
امـا عمـل نمی کننـد. اولیـن تمریـن برای 
شـروع فصـل جدیـد اینگونـه اسـت. دیروز 
تسـویه نکردنـد و بچه هـا تمریـن نیامدند.
گل محمـدی دربـاره بدعهـدی مسـئولان 
جـواب  نبایـد  دیگـر  مـن  افـزود:  باشـگاه 
بدهـم. ایـن تیـم متولـی دارد. یـک نفـر از 
مدیران باشـگاه بـه خودش زحمـت نداد از 
فینالیسـت لیـگ قهرمانـان آسـیا اسـتقبال 
خوبی داشـته باشـد. انگار پرسـپولیس یتیم 
اسـت و صاحـب نـدارد. واقعا نمـی دانم چه 

. یم بگو
خـودش  مالـی  مشـکلات  دربـاره  وی 

تصریـح کـرد: مـن و کادر فنـی هـم مثـل 
بازیکنـان هسـتیم. مهـم بازیکنان هسـتند. 
آنهـا سرشـان را جلـوی تـوپ گذاشـتند. از 
لحـاظ علمی، فیزیکـی، شـیمیایی و هرچه 
بـود تـلاش کردند. ایـن هم جـواب آقایان 

. ست ا
سـرمربی پرسـپولیس دربـاره صحبت های 
مسـئولان باشـگاه در خصـوص مطالبـات 
برانکـو ایوانکوویـچ گفـت: مطالبـات او از 
دو سـال پیـش مشـخص اسـت، هـر وقت 

بحـث مطالبـات می شـود می گوینـد پـول 
برانکـو، طلـب برانکـو دسـتاویزی شـده تا 

پـول بچه هـا را ندهنـد.
وضعیـت  آخریـن  دربـاره  محمـدی  گل 
محمـد انصـاری گفـت: انصـاری تـا آخـر 

امسـال نمـی توانـد بـازی کنـد. او مصدوم 
از او نداریـم. اسـت و امـکان اسـتفاده 

او  بـا  گفـت:  نـادری  محمـد  دربـاره  وی 
مانـدن  بـرای  بـود  قـرار  صحبـت کـردم. 
بـه باشـگاه بـرود امـا گویـا آقایـان تمایلی 
بـه مانـدن او ندارنـد. نمـی دانـم چـرا بقیه 
اینچنینـی دارنـد. بازیکنـان نیـز وضعیـت 
گل محمـدی دربـاره صحبت های رسـول 
پنـاه کـه همـه چیـز را گل و بلبـل توصیف 
وضعیـت  ایـن  کـرد:  تاکیـد  کنـد  مـی 
فینالیسـت آسیاسـت. آیا گل و بلبل اسـت؟ 

جـواب هـای شـما را مدیرعامـل دارد.
گل محمدی در خصوص شـجاع خلیل زاده 
عنـوان کـرد: بـه عنـوان مربـی می گویـم 
را  بازیکنـان  بقیـه  و  خلیـل زاده  شـجاع 
می خواهم. سـایر مشـکلات بیـن بازیکنان 
و باشـگاه اسـت. شـجاع دیگـر ثابـت کرده 
چقـدر پرسـپولیس را دوسـت دارد و به این 
تیـم علاقمنـد اسـت. چنـد بـار به باشـگاه 
بایـد  نشـده،  امـا مشـکلاتش حـل  رفتـه 

ببینیـم در آینـده چـه اتفاقـی می افتـد.
سـرمربی پرسـپولیس دربـاره تصمیـم خود 
بـرای اسـتعفا از این تیم گفـت: فعلا کاری 
جـز آمدن بر سـر تمریـن نمی توانـم انجام 
دهـم. فعـلا می توانـم بـه تمریـن بیایـم و 
کاری نمی توانـم بکنـم. بگذاریـد ایـن چند 

روز رد شـود ببینیـم چـه می شـود. 
واکنـش  دربـاره  پرسـپولیس  سـرمربی 
علـی کریمـی در اینسـتاگرام علیه افشـین 
اینهـا مسـائل حاشـیه ای  افـزود:  پیروانـی 
سـوال باشـگاه  از  آن  مـورد  در   اسـت. 

 کنید.

 قرعه کشی بیستمین دوره لیگ برتر فوتبال 
برگزاری شد

مراسم قرعه کشی مسابقات لیگ برتر فوتبال در فصل 13۹۹-1۴00 آغاز شد.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مراسم قرعه کشی فصل بیستم مسابقات لیگ برتر فوتبال، از 
ساعت 15:۴5 در آکادمی ملی فوتبال و با حضور نمایندگان تیم های لیگ برتری آغاز شد.
* ســهیل مهدی سرپرست کمیته مسابقات ســازمان لیگ در ابتدا از همه کسانی  برای 
برگزاری مســابقات چالش ها را به حداقل رساندند تشکر کرد. وی همچنین از همکارانش 

در سازمان لیگ، نقل و انتقالات، روابط عمومی و آی تی تشکر کرد.
وی در ادامه با توضیح درباره روال قرعه کشــی مســابقات از دو میهمان مراســم، خسرو 

حیدری و سپهر حیدری تشکر کرد.  این دو مراسم قرعه کشی را انجام دادند.
مهدی درباره بحث حضور تماشــاگران در لیگ بیستم یادآور شد: باید به مدیریت بهداشت 
کشــور کمک کنیم تا ویروس کرونا ریشه کن شود و اگر این اتفاق بیفتد، قاعدتا می توانیم 
روی سکوها از حضور تماشاگران بهره مند شویم. به دلیل رعایت سلامت و جان تماشاگران 
و خانواده های شــان ناچار هستیم دوری شــان را تحمل کنیم. باید زندگی با این شرایط را 
ادامه دهیم تا ببینیم چه زمانی این ویروس ریشــه کن خواهد شد و شرایط به حالت عادی 

بازگردد.
بر اساس قرعه انجام شده پرسپولیس و استقلال در هفته هفتم به مصاف یکدیگر خواهند 

رفت.
طبق اعلام سازمان لیگ قرار است مسابقات از 10 آبان ۹۹ آغاز می شود.

هفته اول
گل گهر سیرجان - سپاهان

تراکتور - نفت مسجد سلیمان
سایپا - پرسپولیس

اسقلال - مس رفسنجان
شهر خودرو - ماشین سازی

فولاد - ذوب آهن
صنعت نفت آبادان - پیکان

آلومینیوم اراک - نساجی مازندران

پنجره های بسته استقلال در آستانه باز 
شدن

با پرداخت بدهی اســتقلالی ها به وینفرد شفر، پنجره های بسته این تیم در آستانه باز شدن 
قرار دارد.به گزارش مهر، بدهی های خارجی استقلالی ها به خصوص بدهی به وینفرد شفر 
سرمربی پیشــین و آلمانی آنها کار دست این تیم داد تا فیفا پنجره نقل و انتقالاتی آنها را 
ببندد و به همین دلیل آبی ها قادر به استفاده از بازیکنان جدید خود در لیگ قهرمانان آسیا 
نبودند.استقلالی ها منابع مالی جهت تسویه حساب با شفر را تامین کرده و به زودی و پس 
از تعیین روش پرداخت، مطالبات ســرمربی سابق خود را پرداخت می کنند تا پنجره نقل و 
انتقالاتی آنها باز شــود. باشگاه اســتقلال بدهی دیگری هم به باشگاه پاختاکور ازبکستان 

دارد که پرداخت آن نیز در دستور کار قرار گرفته است.

۵11/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد 
سـند رسـمی . برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶۲۷1000۲1۴ هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک مشـهد منطقه پنج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقـای حسـین حسـن زاده سـنگ آتـش فرزنـد محمـد بـه شـماره شناسـنامه ۲ صـادره از مشـهد در ششـدانگ اعیـان یـک بـاب 
سـاختمان مشـتمل بـر دو دربنـد مغـازه بـه مسـاحت ۹0 متـر مربع قسـمتی از پـلاک ۴۹  اصلی بخـش  ۹ واقع در خیابان شـهید 
آوینـی 3۹ –خیـر آبـادی ۲۷ پـلاک ۲۴۲ اعیـان متعلـق بـه خـود متقاضـی وعرصـه موقوفـه میرزا محمد محسـن رضـوی محرز 
گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت 
بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از تاریـخ انتشـار اولین آگهی به مـدت دو مـاه اعتراض خود 
را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی 
تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد 

شـد. م.الـف5۷5 تاریخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/۷/۲۲. تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 13۹۹/8/۷
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

*******************************************
۵11/2ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکمشهدمنطقهپنج

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقد سـند 
رسـمی . برابـر رای شـماره  13۹8۶030۶۲۷100۴3۶1 هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی حـوزه ثبت ملک مشـهد منطقه پنج تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقـای مجیدشـکوهی  فرزنـد حبیـب الـه به شـماره شناسـنامه ۲05  صادره از مشـهد در ششـدانگ یـک قطعه زمیـن مزروعی  به 
مسـاحت  ۲00۲3 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 1۲۶  اصلـی  بخـش ۹  واقع در جـاده کلات روبروی شـهرک صنعتـی خریداری 
از مالـک رسـمی آقـای غلامحسـین بیـدار محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت بـه فاصله 15 
روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضی داشـته باشـند مـی توانند از 
تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را به ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مدت یـک ماه از 
تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صـورت انقضای مـدت مذکور و 
عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. م.الـف 53۷  تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 13۹۹/۷/۷. تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 13۹۹/۷/۲۲
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

******************************************
۵11/3هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)۵۰2۰(

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/0۹/۲0 
امـلاک متقاضیانـی کـه در هیـات موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی نیشـابور مـورد رسـیدگی و تصرفات 
مالکانـه و بلامعـارض انـان محـرز و رای لازم صـادر گردیـده اسـت جهـت اطـلاع عموم به شـرح ذیـل اگهی می گـردد. املاک 
متقاضیـان واقـع در حـوزه ثبتـی نیشـابور بخـش 1۲ پـلاک 38 اصلـی الـف( 5 فرعی اقـای عیدمحمـد عارفخانی فرزنـد رجبعلی 
نسـبت بـه ششـدانگ یکبـاب مغـازه بـه مسـاحت 50/۷5 مترمربـع واقـع در اراضـی شـاه پسـند خریـداری از مالک رسـمی اقای 
محمـد فـرح بخشـیان برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶0050050۲0 ب( 5 فرعـی اقای فخرالدین حسـنی فرزند عبدالغفار نسـبت 
بـه مسـاحت 50/۷۶ مترمربـع واقـع در اراضی شـاه پسـند خریداری از مالک رسـمی اقـای محمد فرح بخشـیان برابر رای شـماره 
13۹۹۶030۶0050050۲1 .لـذا بموجـب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و 
مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطـه ایـن اگهـی در دونوبـت بـه فاصلـه 15 روز از طریـق این روزنامـه و محلی کثیرالانتشـار در شـهرها 
و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خـود را بـه اداره ثبـت محل وقوع ملک تسـلیم و رسـید اخـذ نمایند 
معتـرض بایـد ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل نماید و 
گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامـات ثبت موکول بـه ارائه حکـم قطعی 
دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلـت قانونـی واصـل نگـردد یا معتـرض گواهی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی 
محـل رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت بـه صـدور سـند مالکیـت می نمایـد و صدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضرر به 
دادگاه نیسـت  بدیهـی اسـت برابـر مـاده 13 ائین نامه مذکـور در مورد قسـمتی از املاکی که قبـلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشـده 
واحـد ثبتـی بـا رای هیـات پـس از تنظیـم اظهارنامه حاوی تحدیدحـدود مراتـب را در اولین اگهـی نوبتی و تحدید حـدود بصورت 
همزمـان بـه اطـلاع عمـوم می رسـاند و نسـبت به امـلاک در جریـان و فاقد سـابقه تحدید حدود واحـد ثبتی اگهـی تحدید حدود 

را بصـورت اختصاصـی منتشـر مـی نماید. تاریخ انتشـار نوبـت اول ۹۹/0۷/0۷ تاریخ انتشـار نوبـت دوم ۹۹/0۷/۲۲   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

**************************************
تاسیس،تغییراتشرکت

آگهـی تغییرات شـرکت رادفر صنعت کیان سـازه شـرکت سـهامی خاص به شـماره ثبت ۶۹۴5۴ و شناسـه ملـی 1۴008۶05۶3۷ 
بـه اسـتناد صورتجلسـه مجمـع عمومـی فوق العـاده مـورخ 15/0۶/13۹۹ تصمیمات ذیل اتخاذ شـد : نشـانی مرکز اصلی شـرکت 
از محل قبلی به آدرس اسـتان خراسـان رضوی ، شهرسـتان مشـهد ، بخش مرکزی ، دهسـتان طوس ، روسـتا منزل آباد، محله 
انبارطـوس شـرق ، خیابـان آزادی 1۴5 ، بزرگـراه آزادی ، پـلاک 0 ، جنـب پـل هوایـی ، طبقـه همکف کدپسـتی ۹1۹۷1۷5۹۴8 
تغییـر یافـت و مـاده مربوطه در اساسـنامه بشـرح فـوق اصلاح گردید. اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان خراسـان رضوی اداره 

ثبت شـرکت ها و موسسـات غیرتجاری مشـهد )101۷۶3۶(

۵11/4هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)۵۰17(
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/0۹/۲0 و 
برابـر رای شـماره  13۹۹۶030۶00500501۷مـورخ ۹۹/0۷/01  هیـات اول موضـوع ماده یک قانون مذکور مسـتقر در واحد ثبتی 
نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض اقـای ابوالفضـل کـودرزی فرزنـد علـی محمد نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت ۷۹/۷5 مترمربـع از پـلاک شـماره 3 فرعـی و ۶ فرعـی از 10 اصلـی واقـع در اراضـی گذرجهـان اباد   بخـش 1۲  حوزه 
ثبـت ملـک نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی آقای غلامعلـی قلعه نوی محـرز گردیده اسـت.لذا بموجـب ماده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 ائین نامـه مربوطه این اگهـی در دونوبت بـه فاصله 
15 روز از طریـق ایـن روزنامـه و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محل تا دو مـاه اعتراض خود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معتـرض بایـد ظرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض 
مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد 
کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی ک اعتـراض در مهلـت قانونی واصل 
نگـردد یـا معتـرض گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل رذا ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور سـند مالکیت 
مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول ۹۹/0۷/0۷ تاریخ انتشـار 

دوم ۹۹/0۷/۲۲    نوبت 
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

۵11/۵هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)۵۰9۵(
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/0۹/۲0 و 
برابـر رای شـماره  13۹۹۶030۶0050050۹5مـورخ ۹۹/0۷/05  هیـات اول موضـوع مـاده یـک قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد 
ثبتـی نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض اقـای مجیـد میرزاجـان فرزنـد علیرضا نسـبت بـه ششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت ۹۹/۶۴ مترمربـع از پـلاک شـماره 3۶5 فرعی مجزی شـده از ۲۴۷ فرعـی از ۲3۴ اصلی واقع در اراضـی حدیره بخش ۲  
نیشـابور خریـداری از مالـک رسـمی خانـم کلثوم سـکاکی فرزند ابوالحسـن محرز گردیـده اسـت.لذا بموجب ماده 3 قانـون تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 ائین نامـه مربوطه این اگهـی در دونوبت بـه فاصله 
15 روز از طریـق ایـن روزنامـه و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محل تا دو مـاه اعتراض خود 
را بـه اداره ثبـت محـل وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معتـرض بایـد ظرف مـدت یک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتراض 
مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبت محـل تحویل دهد 
کـه در ایـن صـورت اقدامـات ثبـت موکـول به ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی ک اعتـراض در مهلـت قانونی واصل 
نگـردد یـا معتـرض گواهـی تقدیم دادخواسـت بـه دادگاه عمومی محـل رذا ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور سـند مالکیت 
مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیـت مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت . تاریـخ انتشـار نوبـت اول ۹۹/0۷/0۷ تاریخ انتشـار 

   ۹۹/0۷/۲۲ دوم  نوبت 
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

۵11/6هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی)43۰9(
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و ماده 13 آئیـن نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 و قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مصـوب 13۹0/0۹/۲0 و 
برابـر رای شـماره  13۹۹۶030۶00500۴30۹مـورخ ۹۹/0۶/۲0  هیـات اول موضـوع ماده یک قانون مذکور مسـتقر در واحد ثبتی 
نیشـابور تصرفـات مالکانـه و بلامعـارض خانـم بلقیـس ابراهیم ابـادی فرزند محمدعلی نسـبت به ششـدانگ یکباب سـاختمان به 
مسـاحت 1۴۹ مترمربـع از پـلاک شـماره 18۲ فرعـی از ۲۲۴ اصلـی واقع در اراضی احمدابـاد   بخش ۲  حوزه ثبت ملک نیشـابور 
خریـداری از محـل مالکیـت مشـاعی متقاضـی محرز گردیده اسـت.لذا بموجب مـاده 3 قانـون تعیین تکلیف وضعیـت ثبتی اراضی 
و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و مـاده 13 ائیـن نامـه مربوطه این اگهـی در دونوبت بـه فاصلـه 15 روز از طریق ایـن روزنامه 
و محلـی کثیرالانتشـار در شـهرها و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محـل تـا دو مـاه اعتـراض خود را بـه اداره ثبـت محل وقوع 
ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد معتـرض باید ظرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض مبـادرت به تقدیم دادخواسـت به 
دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی تقدیـم دادخواسـت را بـه اداره ثبـت محـل تحویـل دهد که در ایـن صـورت اقدامات ثبت 
موکـول بـه ارائـه حکـم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتـی ک اعتـراض در مهلت قانونـی واصل نگـردد یا معتـرض گواهی تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل رذا ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضـرر به دادگاه نیسـت . تاریخ انتشـار نوبت اول ۹۹/0۷/0۷ تاریخ انتشـار نوبـت دوم ۹۹/0۷/۲۲   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

***************************************
تاسیس،تغییراتشرکت

آگهـی تغییـرات شـرکت حمـل و نقـل کالای سـپهر ترابـر ترشـیز شـرکت سـهامی خـاص به شـماره ثبـت 111۷ و شناسـه ملی 
1038011805۷ بـه اسـتناد صورتجلسـه هیئت مدیـره مورخ ۲۷/0۶/13۹۹ و برابر نامه شـماره ۲۹۶/۹۹مـورخ 10/۷/13۹۹انجمن 
صنفی کار فرمایی شـرکتها و موسسـات حمل و نقل داخلی کالای شهرسـتانهای کاشـمر -خلیل آباد -بردسـکن تصمیمات ذیل 
اتخـاذ شـد : 1- آقـای سـیدمحمود غیاثـی بـه شـماره ملـی 0۹01013803 به سـمت رئیـس هیات مدیـره ۲- آقای سیدحسـین 
غیاثـی بـه شـماره ملـی 0۹010۷88۶۷ بـه سـمت نائـب رئیـس هیـات مدیـره 3- خانـم فاطمـه سـادات غیاثـی به شـماره ملی 
0۹0113۴1۹8 بـه سـمت عضـو اصلـی هیئـت مدیـره ۴- آقـای مهـدی زاده محمـد خلیـل آبـاد به شـماره ملـی 0۹0013۶۴31 
بـه سـمت مدیرعامـل )خـارج ازاعضـای هیئـت مدیـره و سـهامداران( بـرای باقـی مانـده مـدت تصـدی هیئـت مدیـره تـا تاریخ 
۲0/۶/1۴00انتخـاب گردیدنـد. ب : کلیـه اوراق و اسـناد بهـادار و تعهـدآور شـرکت از قبیـل چـک، سـفته ، بـروات ،قراردادهـا و 
عقوداسـلامی باامضـای مشـترک رئیـس هیئـت مدیره اقای سـید محمود غیاثـی و مدیرعامل اقـای مهدی زاده محمـد خلیل آباد 
همـراه بـا مهـر شـرکت و اوراق عـادی و مکاتبـات اداری بـا امضـای رئیـس هیئـت مدیـره سـید محمود غیاثـی و یا مدیـر عامل 
مهـدی زاده محمـد خلیـل آبـاد همـراه با مهر شـرکت معتبر اسـت . اداره کل ثبت اسـناد و املاک اسـتان خراسـان رضوی مرجع 

ثبـت شـرکت ها و موسسـات غیرتجـاری کاشـمر )101۷5۲8(

۵11/7ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتـی و اراضی و سـاختمانهای  فاقد 
سـند رسـمی . نظـر بـه دسـتور مـواد 1 و 3 قانون تعییـن تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی 
مصـوب 13۹0/۹/۲0 و برابـر رای شـماره 13۹۹۶030۶00۶001۴۶8 هیـات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مسـتقر 
در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک تربـت حیدریـه تصرفـات  مالکانـه و بلامعـارض متقاضـی آقـای غلامرضا خـدادادی 
نیـاز آبـادی فرزنـد حسـن بـه شـماره شناسـنامه 1 صـادره از زاوه نسـبت به ششـدانگ یک باب سـاختمان به مسـاحت 
۹۹/30متـر مربع)نودونـه وسـی صـدم مترمربـع( قسـمتی از پلاکــ 13۶۷ مجـزی شـده از 1۹۹ فرعی از اراضی حسـنی 
سـفلی پـلاک۲33 اصلـی دهسـتان اربعه واقع در خراسـان رضـوی بخش یک حوزه ثبـت ملک تربت حیدریـه خریداری 
مـع الواسـطه از مالـک رسـمی علـی جاویـد سـرباز محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه موجب مـاده 3 قانـون تعییـن تکلیف 
وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی و ماده 13 قانـون آئین نامـه مربوطـه این آگهـی در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز از طریـق روزنامـه محلی و کثیرالانتشـار در  شـهرها منتشـر تا در صورتیکه اشـخاص ذینفـع به آرای 
اعـلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی تـا دو ماه اعتراض خـود را به ایـن اداره ثبت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و رسـید اخـذ نماینـد.  معتـرض بایـد  ظرف یـک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتـراض مبادرت بـه تقدیم 
دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل نمایـد و گواهـی دادخواسـت به اداره ثبـت محل تحویـل دهد کـه در این صورت 
اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارائـه حکم قطعـی دادگاه اسـت و در صورتی که اعتـراض در مهلـت قانونی واصـل نگردد یا 
معتـرض، گواهـی تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محـل را ارائه نکنـد اداره ثبت مبـادرت به صدور سـند مالکیت 
مـی نمایـد و صـدور سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضرر به دادگاه نیسـت. تاریخ انتشـار نوبـت اول: ۷/۶/ 13۹۹ . تاریخ 

انتشـار نوبت دوم: 13۹۹/۷/۲۲
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه

تاسیس،تغییراتشرکت
آگهـی تغییـرات شـرکت تولیـدی توزیعـی صنف باطری سـازان مشـهد و حومه شـرکت تعاونی به شـماره ثبـت 1۶1۹۲ 
و شناسـه ملـی 103803180۴5 بـه اسـتناد صورتجلسـه مجمـع عمومـی عـادی مـورخ 08/03/13۹۹ و نامـه شـماره 
315۶1/۲ مـورخ ۲۴/0۶/13۹۹ مدیریـت تعـاون کار و رفـاه اجتماعـی شهرسـتان مشـهد تصمیمـات ذیـل اتخـاذ شـد 
: - محمـد وکیـل زاده شـماره ملـی  0۷01۴۲۴011    حسـین فخرآبادی شـماره ملی  0۷01351۴03  رضا عباسـی شـماره 
ملـی  ۶51۹8385۴3  سـعید پارسـی شـماره ملـی  0۹3331۷0۲۶  و  محمـد مهدیان مهر شـماره ملـی  0۹۴۲۲۷۴3۴۲    به 
سـمت اعضـا اصلـی هیـات مدیـره و محمـد آرامـی مشـهدی شـماره ملـی  0۹۴0۴۶۴۹۲۶    غلامرضا منصوری شـماره 
ملـی  0۹33۴85۹80  بـه سـمت اعضـا علی البدل برای مدت سـه سـال انتخاب گردیدند.  - خلیل مشـهدی شـماره ملی 
 0۹38۴5۷۲۹۲  بـه سـمت بـازرس اصلـی و  حمیـد نیکونـام طوسـی شـماره ملـی  0۹3۲1103۷1  و محمد علی قدوسـی 
شـماره ملـی  0۹3۶۶۶۶۶33  سـمت بـازرس علـی البـدل برای مـدت یک سـال مالی انتخاب شـدند. - صورتهـای مالی 
سـال 13۹8 تصویـب شـد. اداره کل ثبـت اسـناد و امـلاک اسـتان خراسـان رضـوی اداره ثبـت شـرکت ها و موسسـات 

غیرتجاری مشـهد )101۷5۲۴(

تاسیس،تغییراتشرکت
آگهی تغییرات شـرکت سـپید مزرعه صحرا شـرکت سـهامی خاص به شماره ثبت 18۹8 و شناسـه ملی 1۴00005۹۶۴۶ 
بـه اسـتناد صورتجلسـه مجمـع عمومی عـادی بطور فـوق العـاده مـورخ 13/1۲/13۹8 تصمیمـات ذیل اتخاذ شـد : -1 
رویـا صابـری فـر بـه شـماره ملـی 0۹0۲۴۴۴1۶۶ - رضا مظفری به شـماره ملـی 0۹0۲۴31۲85 -خانم الیـاس صابری 
فـر بـه شـماره ملـی 08۹01۴3۶8۴ بـه سـمت اعضـای اصلـی هیـات مدیـره بـرای مـدت دو سـال انتخاب شـدند -۲ 
سـلطنت مبارکـی شـادیاب به شـماره ملـی 3۶۷3۴33۷8۴ بعنوان بـازرس اصلی و خانـم آذر امینی مغانی به شـماره ملی 
0۹00۹۲05۴8 بـه سـمت بـازرس علـی البدل برای مدت یک سـال مالـی انتخاب شـدند اداره کل ثبت اسـناد و املاک 

اسـتان خراسـان رضوی مرجع ثبت شـرکت ها و موسسـات غیرتجاری کاشـمر )101۷5۲5(

تاسیس،تغییراتشرکت
آگهی تغییرات شـرکت سـپید مزرعه صحرا شـرکت سـهامی خاص به شماره ثبت 18۹8 و شناسـه ملی 1۴00005۹۶۴۶ 
بـه اسـتناد صورتجلسـه هیئـت مدیـره مـورخ 13/1۲/13۹8 تصمیمات ذیل اتخاذ شـد : خانـم رویا صابری فر به شـماره 
ملـی 0۹0۲۴۴۴1۶۶ بعنـوان رئیـس هیـات مدیـره - الیـاس صابـری فر به شـماره ملـی 08۹001۴3۶8۴ بعنـوان نایب 
رئیـس هیـات مدیـره - رضامظفـری به شـماره ملی 0۹0۲۴31۲85بعنـوان عضو اصلی هیـات مدیـره و مدیرعامل برای 
مـدت دوسـال انتخـاب گردیدنـد. -کلیه اوراق و اسـناد بهادار و تعهدآور شـرکت از قبیل چک، سـفته ، بـروات ،قراردادها 
و عقوداسـلامی ومکاتبـات اداری بـا امضـای منفـرد مدیرعامل)رضامظفـری( ویـا رئیـس هیئـت مدیره)رویاصابـری فر( 
بـه همـراه مهـر شـرکت معتبـر اسـت اداره کل ثبـت اسـناد و املاک اسـتان خراسـان رضوی مرجـع ثبت شـرکت ها و 

موسسات غیرتجاری کاشـمر )101۷5۲۶(

تاسیس،تغییراتشرکت
آگهـی تغییـرات شـرکت حمـل و نقـل بیـن المللـی راد ترابـر طوس شـرکت سـهامی خـاص به شـماره ثبـت 1۲38۴ و 
شناسـه ملـی 10380۲80۷۴۴ بـه اسـتناد صورتجلسـه مجمـع عمومی فـوق العـاده مـورخ 0۶/0۶/13۹۹ و نامه شـماره 
3۷۷۲ مـورخ 11/0۶/13۹۹ انجمـن صنفـی شـرکتهای حمـل و نقـل بین المللی خراسـان رضوی تصمیمـات ذیل اتخاذ 
شـد : - محل شـرکت به آدرس اسـتان خراسـان رضوی ، شهرسـتان مشـهد ، بخش مرکزی ، شـهر مشـهد، محله ده 
دی ، خیابـان امـام خمینی30]آخوندخراسـانی1۹[ ، خیابـان امـام خمینی ، پـلاک 0 ، مجتمع تجـاری اداری مرمر ، طبقه 
1۴ ، واحـد 1۴ کدپسـتی ۹13۶۹1۴3۴5 تغییـر یافـت و مـاده مربوطـه در اساسـنامه بشـرح فـوق اصـلاح گردیـد. اداره 

کل ثبـت اسـناد و امـلاک اسـتان خراسـان رضوی اداره ثبت شـرکت هـا و موسسـات غیرتجاری مشـهد )101۷5۲۷(

دومین اســتوری علی کریمی که در آن کنایه های تند نســبت به 
افشین پیروانی در خود داشت بیش از گذشته باعث تعجب هواداران 

پرسپولیس شد.
به گزارش"ورزش ســه" کمی پس از آن که محبوب ترین بازیکن 
پرسپولیســی ها در چند دهه گذشــته اقدام به آنفالوکردن مدیرتیم 
پرسپولیس کرده بود. افشــین پیروانی مربی و کاپیتان سابقش که 
مشــخص نیست با کدام دلیل واقعی مورد غضب علی کریمی قرار 
گرفته اســت. نکته عجیب ماجرا انتشــار مجدد استوری تند علی 
کریمی در صفحه مهرداد میناوند بازیکن ســابق پرســپولیس و از 

بلاگرهای مشهور این باشگاه بود.
این در شــرایطی است که هواداران پرســپولیس و اهالی فوتبال از 
رفاقت گرم بین این دو چهره پرسپولیســی باخبر بودند اما با انتشار 
این پســت در صفحه میناوند مشخص شــد او راهش را از پیروانی 
جــدا کرده و در جبهــه مقابل او قرار دارد.این در حالی اســت که 
میناوند در تلویزیون پرســپولیس به اجرا و تفسیر بازی ها مشغول 
اســت و به نوعی از چهره های وابسته به باشگاه به شمار می آید و 
موضعگیری اینچنینی در شرایطی که افشین پیروانی یکی از مهره 
های مهم باشــگاه محسوب می شــود عجیب و حتی باورنکردنی 
اســت.جالب اینکه میناوند خود در زمانی متهم بود که برای حضور 
افشین پیروانی در سمت مدیریت تیم فوتبال پرسپولیس به محسن 
خلیلی مدیرقبلی اتهامات خیالی وارد کرده و حالا مشــخص نیست 
چه اتفاقی رخ داده که او هم به جبهه مقابل پیروانی پیوســته است. 
چهره ای که ســال گذشــته و پس از جایگزینی به جای خلیلی به 
مرور توانایی و کارایی خود را در این سمت نشان داد و در بزنگاهی 

مثل مسابقه پرسپولیس –ســپاهان با عملکردی سختگیرانه تبدیل 
به یکی از عوامل مهم این برد انضباطی شــد.او که کلید بازگشتش 
به پرسپولیس توسط محمدحسن انصاری فرد زده شد با جدایی این 
مدیر از پرســپولیس در ســمت خود باقی ماند و کارش را با قدرت 
بیشــتری ادامه داد تا جایی که حتی بعضــی از مربیان و بازیکنان 
تیم رقیب نبود چهره ای مثل او را دلیل مشــکل تیمشــان عنوان 

می کنند.
این درحالی اســت که این مدافع سابق پرسپولیس علاقمند به این 
شــغل و همچنین پیگیر و اهل فعالیت است و حتی می شود گفت 
وظایفی بیش از یک مدیر)کار سرپرســتی( را در پرسپولیس انجام 
داده است. اما پست های مشــترک علی کریمی و مهرداد میناوند 
که هنوز کسی درباره منشا آن صحبت نکرده جدایی راه این چهره 
های سرشناس پرسپولیسی از یکدیگر را نشان می دهد. شاید علی 
کریمی و میناوند انتظار داشــتند که پیروانی در شرایط بغرنج مالی 
پرســپولیس و در شــرایطی که پرونده برانکو بحران جدی را برای 
این باشــگاه ایجاد کرده به انتقاد از مدیریت باشگاه بپردازد که البته 
این انتظار کمی بالاتر از حد طبیعی است چرا که پیروانی از مقامات 
رســمی تیم است و قاعدتا از مدیریت و مســئولان بالاتر انتقادی 

نخواهد کرد.
با این حال و در شــرایطی که  پیروانــی قصد ندارد در حال حاضر 
دراین رابطه صحبت کند شــاید  بشــود از طرف دیگر ماجرا مثلا 
مهرداد میناوند پرسید که چگونه آن سابقه دوستی طولانی را زیرپا 
گذاشــته و چنین علیه رفیق ســابقش موضع می گیرد.آیا شایعات 

مربوط به یارکشی حقیقت دارد؟

 اتفاقات باورنکردنی در حاشیه پرسپولیس 
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حضرت آیــت الله خامنه ای فرمانده معظم کل قــوا صبح دیروز در 
ارتباط تصویری با مراســم مشــترک دانش آموختگی دانشگاههای 
افســری نیروهای مسلح در دانشگاه افســری امام علی علیه السلام، 
لازمــه حفظ اقتــدار و هویت ملی و تأمین منافع ملی را محاســبه 
صحیح و عقلانی از تهدیدها و ظرفیتها در مسائل مربوط به »قدرت 
دفاعی«، »استحکام و ثبات اقتصادی« و »توانایی و قوام فرهنگی« 
دانســتند و تأکید کردند: مشــکلات اقتصادی و معیشتی مردم، به 
شــرط »تلاش شبانه روزی مســئولان« و »مدیریت قوی، جامع و 
خسته نشو« و »تمرکز بر تولید داخلی و چشم امید نداشتن به خارج« 
قابل حل هســتند و سر و صداهای اراذل مسلط بر ملت امریکا هم 

نباید ذهن کسی را مشغول کند.
حضرت آیت الله خامنه ای، اجرای مراســم مشترک دانش آموختگی 
دانشــگاههای نیروهای مســلح را فرصتی برای استفاده از تجارب 
یکدیگــر و هم افزایی بیشــتر خواندند و افزودنــد: جوانانی که در 
دانشــگاههای نیروهای مســلح تحصیل می کننــد در واقع تأمین 
کننــدگان و حافظان امنیت به عنوان یک ارزش بســیار والا و یک 

عنصر حیاتی برای کشور هستند.
فرمانده کل قوا با اشــاره به ارائه خدمات مختلف نیروهای مســلح 
به ملت از جمله امدادرســانی و کمــک در حوادث طبیعی همچون 
ســیل گلستان و زلزله سرپل ذهاب و عرصه های بهداشت و درمان 
بویژه در شــرایط کنونی بیماری کرونا و همچنین نقش آفرینی در 
رزمایــش همدلی و کمکهای مؤمنانه خاطرنشــان کردند: نیروهای 
مسلح جمهوری اسلامی ایران حقیقتاً نیروهایی آبرومند و شرافتمند 

هستند.
رهبر انقلاب اســلامی »قــدرت دفاعــی«، »اســتحکام و ثبات 
اقتصــادی«، و »توانایی و قــوام فرهنگــی« را ارکان اقتدار ملی 
برشــمردند و گفتند: مبنای اقتدار در جمهوری اسلامی یک مبنای 
عقلانی و براساس محاســبات صحیح و منطقی درخصوص اندازه 
قدرت دفاعی، چگونگی تقســیم کار بین نیروهای مســلح و تعیین 

انواع ابزارهای دفاعی است.
حضــرت آیت الله خامنه ای افزودند: بــرای تأمین منافع ملی و حفظ 
موجودیت و هویت ملی باید محاســبات دقیــق و منطقی از حد و 
اندازه واقعی تهدیدها و همچنین ظرفیت ها و اســتعدادهای واقعی 

کشور وجود داشته باشد.
ایشان تأکید کردند: قدرت دفاعی برآمده از چنین محاسبات عقلانی، 
موجب می شــود که مسئولان و مردم با طمأنینه و آرامش مشغول 
کارهای اساسی شــوند.رهبر انقلاب اسلامی عقلانیت را به معنای 
محاســبه صحیح دانستند و گفتند: بعضی ها اسم عقلانیت و عقل را 
می آورند اما منظورشــان ترس، انفعال و فرار از مقابل دشمن است 

در حالی که فرار کردن و ترسیدن، عقلانیت نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای تأکید کردند: ترســوها حق ندارند اســم 
عقلانیت را بیاورند زیرا عقلانیت به معنای محاســبه درست است. 
البته دشمن تلاش دارد تا معنای غلط عقلانیت را تلقین کند و برخی 

هم نادانسته، در داخل همان حرف دشمن را تکرار می کنند.
ایشــان علت هیاهوی اراذل یاوه گو در امریــکا درباره توانایی های 
دفاعی و موشــکی و منطقه ای ایران را، محاسبات دقیق و عقلانی 
جمهوری اســلامی برای رسیدن به این توانایی ها دانستند و گفتند: 

این یاوه گویی ها ناشــی از ترس آنها و همچنین عقب ماندگی آنها 
در این عرصه است اما باید بدون توجه به این فضاسازی ها، دستگاه 
محاسباتی عقلانی را حفظ کرد و به لطف خداوند، جمهوری اسلامی 

در همه این عرصه ها باز هم پیش خواهد رفت.
رهبر انقلاب اســلامی، عقلانیــت را لازمه همه امور دانســتند و 
خاطرنشــان کردند: باید ظلم ســتیزی، عدالــت خواهی و مبارزات 
اجتماعی نیز براساس عقلانیت باشد و گرفتار حاشیه نشویم و اصل 
و فرع را اشتباه نگیریم.حضرت آیت الله خامنه ای در خصوص مسائل 
فرهنگی به عنوان یکی دیگــر از ارکان اقتدار ملی، افزودند: زمانی 
که موضوع مبارزه با تهاجم فرهنگی مطرح شــد دشمن، سراسیمه 
تبلیغــات خود را به ســمت مقابله با این موضوع ســوق داد زیرا از 

بیداری مردم و مقابله با تهاجم فرهنگی هراس دارد.
ایشان با اشاره به »اســتحکام و ثبات اقتصادی« به عنوان سومین 
رکن اقتدار ملی گفتند: اقتصاد کشــور زیر فشــار اســت و مردم از 
نظر معیشــت دچار مشکلات هســتند اما همه این مشکلات قابل 

حل است.
رهبر انقلاب اســلامی افزودند: من عقیده ندارم که مســئولان در 

زمینه مســائل اقتصادی تلاش نمی کنند. تلاش های زیاد و خوبی 
در برخی بخش ها انجام شده اگرچه در بعضی بخش های اقتصادی 
توان مدیریتی ضعیف اســت. ضمن اینکه مصوبات خوبی هم وجود 

دارد که باید پیگیری شوند.
حضرت آیــت الله خامنه ای لازمه حفظ اقتدار ملــی را نگاه جامع و 
صحیح به مســائل دفاعی، اقتصادی و فرهنگــی و حضور مدیران 
قوی، فعال و خسته نشــو دانســتند و تأکید کردند: در هر عرصه ای 
که مدیریت های خســتگی ناپذیر، فعال و پرنشاط را داشتیم، کارها 

پیشرفت کرده است.
رهبر انقلاب اســلامی گفتند: مکرراً گفته شده که علاج مشکلات 
اقتصادی در گرو تمرکز بر مســئله تولید، جلوگیری از سقوط پی در 
پی ارزش پول ملی و بســتن رخنه هایی همچــون قاچاق، واردات 

بی رویه و فسادهای مالی است.
حضرت آیت الله خامنه ای با اشــاره بــه حضور مدیران خوب و لزوم 
تلاش شــبانه روزی و خســتگی ناپذیر افزودند: البته در مشــکلات 
اقتصــادی، ما نقش خباثت آمیز آمریکایی ها و تحریم های آنها را که 
حقیقتاً جنایت اســت، نادیده نمی گیریم و به ایســتادگی و مقاومت 

ادامــه خواهیم داد تا به لطف خداوند فشــار حداکثری آمریکا را به 
روسیاهی حداکثری و مایه پشیمانی آنها تبدیل کنیم.

ایشــان با اشاره به ابراز خوشــحالی رئیس جمهور آمریکا از اختلال 
در اقتصاد کشــور و جنایت علیه ملت ایران، گفتند: افتخار به چنین 

جنایتی فقط از آدمهای رذلی مثل شما برمی آید.
رهبر انقلاب اســلامی افزودند: البته وضع امــروز آمریکا با هزاران 
میلیارد دلار کســری بودجه و دهها میلیون گرسنه و انسان زیر خط 
فقر بســیار بد اســت و ملت ایران به توفیق الهی با قدرت ایمان و 
عزم ملی و به کوری چشــم مسئولین رذل، خائن و جنایتکار آمریکا 
بر مشکلات فائق خواهد آمد و از تحریم نیز به عنوان وسیله ای برای 

مقاوم سازی واقعی اقتصاد کشور استفاده خواهد کرد.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکیــد مجدد بر این موضوع که علاج 
مشکلات کشور در داخل است،  گفتند: اگرچه بسیاری از مشکلات 
ما مربوط به خارج از کشــور است اما علاج آنها در داخل و با تکیه 
بر محاســبه درست و نگاه صحیح به مسائل کشــور و منطقه و با 
بکارگیری تدبیر، تلاش، خرد و عزم راسخ است، بنابراین نباید علاج 
را در خارج از کشور جســتجو کرد چرا که ما هیچ خیر و بهره ای از 

خارج نمی بینیم و سر و صدای اراذل مسلط بر ملت آمریکا نیز نباید 
ذهن کسی را مشغول کند.

بخــش دیگری از ســخنان فرمانده کل قوا در مراســم مشــترک 
دانش آموختگی نیروهای مسلح به بیان چند توصیه به دانشجویان و 

مسئولان این دانشگاهها اختصاص داشت.
حضــرت آیت الله خامنه ای با اشــاره به تحــول در تهدیدها، مقابله 
با آنهــا را نیز نیازمند برنامه های جدید دانســتند و تأکید کردند: در 
پژوهش های دانشگاههای نیروهای مسلح باید پیش بینی تهدیدهای 
جدید و شناخت راههای مقابله با آنها مورد توجه جدی قرار بگیرد.

ایشان تجربیات نیروهای مسلح در دوران دفاع مقدس را سرمایه ای 
ارزشــمند خواندند و با تأکید بر لزوم تبدیل آن تجربیات برجسته به 
نظریات دفاعی و بسط و تکمیل آنها، بر توجه ویژه به تربیت اخلاقی 
در دانشگاههای نظامی توصیه کردند و گفتند: البته این توصیه برای 
همه جوانان کشــور بویژه نیروهای انقلابی است که باید اخلاص و 
مجاهدت را ســرلوحه عمل خود قرار دهند  و در مسئولیتها چشم به 

مقام بالاتر یا مال دنیا نداشته باشند.
رهبر انقلاب اســلامی در بخش پایانی سخنانشان بار دیگر با تشکر 
از مســئولان بخش بهداشت و درمان و پزشکان و پرستاران فداکار، 
ابتلائات و تلفات موج سوم کرونا را بسیار دردآور خواندند و افزودند: 
همچنانکه از مدتها قبل به رئیس جمهور و مسئولان محترم گفته ام، 
ضابطه گذاری هــا برای مقابله با بیمــاری باید از جایگاه حاکمیتی و 

الزام آور باشد.
ایشــان گفتند: همچنانکه در موضوع ســفر اربعین، مردم متدین به 
مرزها نرفتند و در عزاداری های محرم نیز ضوابط ستاد ملی را دقیقاً 
رعایت کردند، عموم مردم باید در مسائلی همچون نرفتن به سفرها 
و رعایت شــیوه نامه ها، مراقبت جدی کنند تا از این بیماری خلاص 

شویم.
پیش از سخنان فرمانده معظم کل قوا، سردار سرلشکر محمد باقری 
رئیس ستاد کل نیروهای مسلح گزارشی از توانمندی ها و فعالیت های 
نیروهای مســلح و دانشگاههای افسری در سال گذشته بیان کرد و 
گفت: ناکامی های اخیر آمریکا تنها بخشــی از شکست های دشمن 
محســوب می شود و عصبانیت شیطان بزرگ و تلاش ها و تحرکات 
نظامی پرطمطراق اما توخالی دشمنان و عادی سازی روابط خیانت بار 
برخی از کشــورهای عربی با رژیم صهیونیستی، تردیدی در برتری 

جبهه حق ایجاد نخواهد کرد.
در این مراســم که همزمان در همه دانشگاههای افسری نیروهای 
مســلح از طریق ارتباط تصویری دریافت می شد، امیر سرتیپ دوم 
اوجاقی فرمانده دانشگاه امام علی)ع(، سردار سرتیپ پاسدار غلامی 
فرمانده دانشــگاه امام حســین)ع( و سردار ســرتیپ دوم بختیاری 
فرمانده دانشگاه علوم انتظامی امین گزارشی از فعالیت ها، اقدامات و 

برنامه های تحصیلی این دانشگاه ها بیان کردند.
قرائت ســوگندنامه، اعطای پرچم توسط دانشجویان قدیم به جدید، 
اجرای سرود مشترک توســط دانشجویان مستقر در میدان از دیگر 

برنامه های مراسم مشترک دانش آموختگی نیروهای مسلح بود.
همچنین رئیس ســتاد کل نیروهای مسلح با کسب اجازه از فرمانده 
کل قوا به تعدادی از برگزیدگان دانشــگاههای افسری جایزه، درجه 

و سردوشی داد.
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